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وقتی حقوق بشر بازی و 
استراتژی است 

گفتگو با رئیس انجمن انبوه سازان خراسان رضوی درباره تاثیرات ناشی گرانی 
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توضیح سخنگوی قوه قضاییه درباره توقف حکم اعدام ۳ 
محکوم حوادث آبان: 

تصمیمات ما به هیچ عنوان تحت تاثیر 
فضاسازی ها نبوده است

سـخنگوی قـوه قضاییـه گفت: ثابـت کرده ایم کـه در چارچـوب ضوابط و مقـررات قانونی، 
هـم آنجایـی کـه باید اهـل اغماض باشـیم، اغمـاض می کنیم و هـم آنجاییکـه باید صدای 
اعتـراض را بشـنویم، گـوش شـنوا داریم و آنجایی هم کـه باید با عناصر اغتشاشـگر برخورد 
قانونـی شـود، در چارچـوب ضوابـط و مقـررات قانونـی اتهامـات این قبیـل از افـراد را حتما 

می کنیم. رسـیدگی 
غلامحسـین اسـماعیلی در گفت وگـو بـا بخـش خبـری ۲1 درخصـوص احکام اعـدام اخیر 
در دسـتگاه قضـا، گفـت: از ابتـدای حـوادث آبـان مـاه 13۹8 مکـررا اعلام کردیـم که بین 
اعتـراض و اغتشـاش تفـاوت قائلیـم و صـف اعتـراض کننـدگان را از صـف اغتشاشـگران 

کردیم. جـدا 
بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« بـه نقـل از میـزان، وی افـزود: در بیـن اغتشاشـگران 
هـم میـان افـرادی کـه دارای جرایـم سـبک بودنـد، با افـرادی کـه مرتکب جرایم سـنگین 
شـدند، تمایـز قائـل شـدیم. بسـیاری از اعتـراض کننـدگان بـه هیـچ عنـوان تحـت تعقیب 

نگرفتند. قـرار 
سـخنگوی قـوه قضاییـه تصریح کـرد: برخی از کسـانیکه که در جریان اغتشاشـات توسـط 
پلیـس بازداشـت شـده بودنـد، وقتـی معلوم شـد صرفا جـزو معترضین بـوده انـد، در حداقل 
زمـان آزاد شـدند؛ اما دسـتگاه قضا با اغتشاشـگران و کسـانیکه امنیت جامعـه را به مخاطره 
می اندازنـد، نامـوس مـردم را دچـار رعـب و وحشـت می کننـد، امـوال عمومـی را بـه آتش 

می کشـند و جرایـم خشـن انجام می دهنـد، تعـارف ندارد.
اسـماعیلی ادامـه داد: ثابـت کـرده ایـم کـه در چارچـوب ضوابـط و مقـررات قانونـی، هـم 
آنجایـی کـه بایـد اهـل اغمـاض باشـیم، اغمـاض می کنیـم و هـم آنجاییکـه بایـد صدای 
اعتـراض را بشـنویم، گـوش شـنوا داریم و آنجایی هم کـه باید با عناصر اغتشاشـگر برخورد 
قانونـی شـود، در چارچـوب ضوابـط و مقـررات قانونـی اتهامـات این قبیـل از افـراد را حتما 
رسـیدگی می کنیـم و بنـا بـر آنچه کـه وظیفه قانونی ماسـت، بـه تعبیر مقام معظـم رهبری 
بـر مبنـای حـق و عدالـت حکـم صـادر و فرآیند هـای قانونـی صدور حکـم را هـم مراعات 
می کنیـم. نتیجـه ایـن روند دادرسـی حکمی اسـت کـه قاضی بر اسـاس مسـتندات پرونده، 
دلایـل، اقاریـر متهمـان و دفاعیـات آن هـا و وکلا و بر مبنـای قانون صادر می کنـد و آن را 

بایـد همـه بپذیریم و تسـلیم رای دادگاه باشـیم.
وی در پاسـخ بـه سـئوالی مبنـی بر اینکـه چقدر فضای رسـانه ای در تصمیم قضـات در این 
زمینـه موثـر اسـت، بیان داشـت: قبـل از اینکه فضای رسـانه ای در این حد گسـترده شـود، 
اعـلام کردیـم کـه راه هـای قانونـی بـرای اعاده دادرسـی وجـود دارد. البتـه در مـورد اینکه 
نتیجـه چـه خواهـد بود، پیشـداوری نمی کنیـم و عادت کرده ایـم به دور از هیاهـو و جنجال 

و توجـه به فضاسـازی تصمیم قضایـی بگیریم.

سـخنگوی قـوه قضاییـه بـا تاکیـد بـر اینکـه تصمیمـات مـا بـه هیـچ عنـوان تحـت تاثیر 
فضاسـازی ها نبـوده و نخواهـد بـود، گفت: در فضاسـازی های اخیـر، عوامل متعـددی وجود 
دارد. برخـی از ایـن عوامـل، عناصـر ضد انقـلاب و جریانات معارض و امپراطوری رسـانه ای 
دشـمنان انقـلاب و نظـام هسـتند که اصلا گوشـمان بـه حرف آن هـا بدهکار نیسـت. ذیل 
ایـن گـروه، اصلا کسـی وجـود ندارد؛ ربات ها هسـتند که ارزشـی بعنـوان جایگاه رسـانه ای 
ندارنـد؛ منتهـی اعـداد و ارقـام را بـالا میبرنـد. عـده ای از ایـن افـراد هـم ناآگاهانـه به این 
جمـع پیوسـتند کـه مـا از ایـن گـروه گلـه داریم که چـرا بـدون اطـلاع و تحقیـق وارد این 
فضـا شـدند. عـده ای هم دلسـوزان بودند که از مـا انتقاد کردنـد و ما انتقاد دلسـوزان جامعه 
را می پذیریـم و قبـول می کنیـم. چـه بسـا در فضـای رسـانه ای می توانسـتیم بهتـر از ایـن 

عمـل کنیم و عملکرد مناسـبتری داشـته باشـیم.
وی گفـت: در برهه هـای مختلف دشـمنان سـعی کردند بـه بهانه های مختلف برای کشـور 
و جامعـه قضایـی فضاسـازی کننـد و اکنـون هـم در ایـن فضـا بسـتری را مهیـا دیدنـد که 
ایـن اقـدام را انجـام دهنـد؛ امـا گـوش مـا بـه ایـن حرف ها بدهـکار نیسـت. مـا صلابت و 
اقتدارمـان در برخـورد بـر مبنـای قانـون، حـق و عدالـت اسـت و هیـچ موضـوع دیگری در 

اراده مـا اثر گـذار نخواهـد بود.
اسـماعیلی در خصـوص اینکـه اعمـال مـاده ۴۷۴ در چـه مواردی تجویـز میشـود و آیا این 
یـک اسـتثنا بـوده یـا اینکـه قبلا هـم مـاده ۴۷۴ اعمال شـده اسـت، گفت: مـاده ۴۷۴ یک 
مـاده قانونـی منـدرج در آییـن دادرسـی کیفـری اسـت و شـرایطی را بـرای اعاده دادرسـی 
بیـان کـرده که شـرایط مختلفی اسـت. بر اسـاس این مـاده اعاده دادرسـی بـرای پرونده ها 
در شـرایطی پذیرفتـه میشـود کـه محکـوم علیـه یـا وکیـل و یـا دادسـتان مجـری حکـم 
یـا دادسـتان کل کشـور از احـکام قطعـی صـادر شـده بنـا بـر جهات مذکـور در مـاده ۴۷۴ 
تقاضـای اعـاده دادرسـی کننـد و طبعـا ایـن مـاده قانونـی اختصاص بـه این پرونـده خاص 
نـدارد.وی افـزود: در همیـن چهـار ماهه اول امسـال که شـرایط کرونایی هم داشـتیم، بیش 
از ۴ هـزار درخواسـت اعـاده دادرسـی تقدیـم دیـوان عالی کشـور شـده اسـت. آنچـه که در 
ایـن پرونـده هـم تـا الان مطرح شـده، تقدیـم درخواسـت اعاده دادرسـی از سـوی وکلای 
متهمـان و پذیـرش بررسـی پرونـده از جهت تجویـز یا عدم تجویـز اعاده دادرسـی از ناحیه 

دیوان عالی کشـور اسـت.
اسـماعیلی اظهـار کـرد: از بیش از ۴ هزار درخواسـتی که دیوان عالی کشـور بررسـی کرده، 
بیـش از 85 درصـد را بعـد از بررسـی اعـلام کـرده کـه رای درسـت بـوده اسـت و اصـلا 
قابلیـت بررسـی مجـدد ندارد و درخواسـت اعاده دادرسـی را زد کرده و کمتـر از 15 درصد از 
درخواسـت های اعـاده دادرسـی را اصطلاحـا تجویـز کرده اسـت و گفتـه این پرونـده اقتضا 
دارد کـه بـار دیگـر توسـط دادگاهی دیگر مورد رسـیدگی قـرار گیرد که در ایـن کمتر از 15 
درصـد بـه دادگاه هـم عـرض مـی رود و دادگاه هـم عرض رسـیدگی مجدد انجـام می دهد. 
ممکـن اسـت ایـن دادگاه هـم همـان حکـم را بدهـد و یـا مجـازات دیگـری را وضـع کند. 
پـس ایـن یـک موضـوع کامـلا پذیرفتـه شـده در بسـتر قانونـی اسـت. در این پرونـده هم 
تقاضـای وکلای محکومـان بـرای اعاده دادرسـی به دیوان عالی کشـور ارائه شـده و دیوان 
هـم درخواسـت آن هـا را از حیـث بررسـی تجویـز یا عـدم تجویـز اعـاده دادرسـی پذیرفته 
اسـت. تصمیـم دیـوان عالـی کشـور بعـد از مطالبه پرونـده و بررسـی مسـتندات و اوضاع و 
احـوال پرونـده اتخـاذ و اعـلام خواهـد شـد کـه آیـا اعـاده دادرسـی رد یـا تجویز می شـود. 
اگـر اعـاده دادرسـی از سـوی دیـوان عالی کشـور پذیرفتـه شـود، پرونـده در دادگاه دیگری 

مورد رسـیدگی قـرار میگیرد.

سکوت جامعه جهانی در برابر جنایات آل سعود تا کجا ادامه می یابد؟

وقتی حقوق بشر بازی و استراتژی است 
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نقض حقوق  بر  علاوه 
بشــر علیه شهروندان 
شــهروندان  و  خــود 
کشور  داخل  در  خارجی 
و منطقه، بانــی یا حامی 
گــروه های تروریســتی 
بســیاری چــون القاعده، 
منافقیــن،  داعــش، 
الاحوازیه و ... در منطقه و 
جهان اســت که جنایات 
افغانستان، عراق، سوریه،  فراوانی علیه مردم 
یمن و ایران انجــام داده اند. حتی آمریکا به 
عنوان حامی بی چون و چرای ریاض هم، از 
اقدامات تروریستی این گروه ها مصون نبوده 
کــه اقدام تروریســتی 11 ســپتامبر یکی از 
آنهاســت. علاوه بر گروه های تروریســتی 
ساخت رژیم سعودی، مقامات رسمی آن رژیم 
نیــز در اقدامات تروریســتی و آدم ربایی ید 
طولایــی دارند: ربایش نخســت وزیر لبنان، 
نقش دیپلمات سعودی در حادثه 11 سپتامبر 
که اخیرا توســط دســتگاه های اطلاعاتی و 
امنیتی آمریکا برملا شــد، تیراندازی یکی از 
افسران سعودی در پایگاه پنسیکولای آمریکا 
که منجر به مرگ و مجروح شدن تعدادی از 
سربازان شد و ســلاخی جمال خاشقجی به 
دست مامورین دولتی در سرکنسولگری رژیم 
ســعودی در اســتانبول، نمونه های بارز آن 
هستند. جمهوری اسلامی ایران نیز مصون از 
اقدامات تروریســتی و مخرب رژیم سعودی 
نبوده و پس از تهدید بن سلمان، ولیعهد این 
رژیم به کشاندن درگیری ها به داخل ایران، 
شــاهد اقدامات تروریســتی در استان های 
جنوبی کشــورمان بــوده ایم. ریــاض برای 
ســالیان متمادی حمایت رسمی از گروه های 
تجزیه طلب و تروریست در نقاط مختلف ایران 
را مستقیما در دستور کار خود قرار داده و نمود 
اخیــر آن را می تــوان در حمایت این رژیم از 
گروهــک تجزیه طلــب الاحوازیه در هلند و 
دانمــارک و حمایت از گروهگ تروریســتی 
مجاهدین خلق در فرانسه و راه اندازی رسانه 
های ضــد ایرانی نظیــر ایران اینترنشــال، 
مشاهده کرد. اقدامات تروریستی و خرابکارانه 
رژیم ســعودی در برخی از کشورها با واکنش 
رســمی دولت ها مواجه شده است، از جمله: 
بازخواســت هــای ترکیه بخاطر ســلاخی 

خاشــقجی در خاک این کشور، تعطیلی مرکز 
صلح جهانی ملک ســلمان در مالزی بخاطر 
تحرکات مشکوک، اقدام مشابه دولت اتریش 
در مــورد مرکــز بین المللی گفــت وگو بین 
پیروان مذاهب و فرهنگ های ملک عبدالعزیز 
در مــاه مــه ۲01۹، اعتراض رســمی دولت 
دانمــارک به جاسوســی ســفارت ریاض در 
کپنهــاگ و حمایــت از گــروه تروریســتی 

الاحوازیه و .... 
البتــه اقدامات ضد بشــری ریاض در قبال 
شهروندان خود و کشــورهای دیگر از دید 
سازمان های مختلف حقوق بشری و دولت 
های مختلف پنهان نبــوده و واکنش های 

بــی نتیجه ای را چون مــوارد زیر به دنبال 
داشته است: 

- با قتل جمال خاشقجی، ریاض در معرض 
حملات جدی حقوق بشــری قرار گرفت و 
حتــی در ۲۲ آذر۹۷ مجلس ســنای آمریکا 
با تصویب قطعنامه ای محمد بن ســلمان را 

مسئول قتل خاشقجی معرفی کرد.
- کمیته حقوق کودک سازمان ملل بخاطر 
مرگ بیــش از 1۲۴8 کودک یمنی از زمان 
ائتلاف نظامی بــه رهبری  آغاز حمــلات 
ریاض به یمن، در 1۹ مهر ۹۷ از عربســتان 
خواســت تا حملات هوایی به آن کشور را 

متوقف کند.
- ســازمان بیــن المللی صنــدوق نجات 
کــودکان در ۲۹ آبــان ۹۷ از مــرگ حدود 
85 هزار کودک یمنــی از ماه آوریل ۲015 
تا اکتبر ســال ۲018 به علت گرســنگی و 
بیمــاری بخاطر تهاجــم نظامی و محاصره 

اقتصادی یمن خبر داد.

- ســازمان عفو بین الملل با انتشــار بیانیه 
ای در ۴ بهمــن 13۹۷ از شــکنجه و آزار 
جنسی فعالان حقوق بشر در عربستان خبر 
داد، فعالانــی که در بهــار ۹۷ و هم زمان با 

اصلاحات مدنی بازداشت شده بودند.
- پارلمــان اتحادیه اروپــا در ۲5 بهمن ۹۷ 
طــی صدور بیانیه ای کــه حمایت اکثریت 
اعضا را داشت، خواستار بهبود وضعیت زنان 
عربستان و آزادی فعالان زن حقوق بشر در 

این کشور شد. 
- در تاریخ 16 اسفند ۹۷، برای اولین بار 36 
کشور، شــامل تمامی اعضای اتحادیه اروپا 
از میان ۴۷ کشــور شــورای حقوق بشر که 

عربســتان هم عضو آن بود، طی بیانیه ای 
وضعیت حقوق بشــر عربســتان را محکوم 
کردند. در این بیانیه بازداشت فعالان حقوق 
بشر و اســتفاده از قوانین مبارزه با تروریسم 
برای ســاکت کردن فعالان حقوق بشــر و 
همچنین نحوه رفتار با زنان سعودی محکوم 
شــد. پس از صدور این بیانیه، سازمان عفو 
بین الملل و دیده بان حقوق بشر نیز از این 

بیانیه استقبال کردند.
- وزارت امــور خارجه آمریکا متعاقب قانون 
پاســخگویی جهان مگنتســکی و دســتور 
اجرایــی e.o 13818، در ۲0 فروردین ۹8، 
شــانزده نفر از متهمان قتل خاشــقچی از 
جمله ســعود القحطانی، مشاور ارشد ولیعهد 
ســعودی، ماهــر مطرب، ســرتیم حفاظت 
ولیعهد سعودی و صلاح الطبیقی، متخصص 
کالبد شکافی در ارتش عربستان را به دلیل 
مشــارکت در قتل خاشــقچی در فهرست 

تحریم قرار داد. 

- در اول مهر ۹8 در چهل و دومین جلســه 
رسمی شــورای حقوق بشر سازمان ملل در 
ژنو بیانیــه ای به نمایندگی از 36 کشــور 
توسط اســترالیا علیه عربستان ارائه شد. در 
این بیانیه دســتگیری غیــر قانونی فعالان 
مدنی، شــکنجه و دادگاه های غیر عادلانه 
فعالان در عربستان مورد انتقاد قرار گرفت.

- مرکز اطلاعات شــورای عالی مدیریت و 
معاونت امور انسانی یمن طی گزارشی در 8 
دی ۹8 اعلام کرد که حمله ائتلاف سعودی 
به یمن باعث شده تا آمار خانواده های آواره 
یمنی تــا پایان ماه نوامبــر ۲01۹ به 55۴ 
هــزارو ۷8۴ نفر و تعداد افــراد آواره در 15 

اســتان جمهوری یمن به 3 میلیون و 83۹ 
هزار و ۴88 نفر برسد.

- دیده بان حقوق بشــر در گزارش ســال 
گذشته خود درباره عربستان به پنج موضوع 
حملات هوایی و محاصره یمن، آزادی بیان، 
عدالــت کیفری، حقوق زنــان و دختران و 
کارگران مهاجر و نقض گسترده حقوق بشر 

پرداخت.
- ســازمان عفو بین الملل طی گزارشی در 
۲۴ دی ۹8 نوشت: سرکوب آزادی و آزادی 
بیان و تشکیل اجتماع ها و انجمن ها توسط 
حاکمان ســعودی افزایش یافته و ده ها تن 
از مخالفان زن و مرد در ســال ۲01۹ مورد 
آزار و اذیت، بازداشت خودسرانه و محاکمه 

قرار گرفته اند. 
- طبق اعلام ســازمان اروپایی حقوق بشر، 
از ســال ۲015 تا 1۹ آوریل ۲0۲0 مجموعا 
بیش از 800 نفر در عربستان اعدام شده اند 
که 335 نفر از این افراد معادل ۴۲ درصد، از 

شهروندان کشورهای خارجی بوده اند.
آنچه از موارد ضدیت ریاض با حقوق بشــر 
و اقدامــات تروریســتی آن بیان شــد، تنها 
بخشــی از لیستی بلندبالا در این زمینه است 
که مورد بررسی و تایید مراجع ذیصلاح قرار 
گرفته اســت. به جرات می توان گفت، اگر 
یکی از  کشــورهایی که بــا دولت آمریکا و 
کشورهای اروپایی زاویه داشت، تنها یکی از 
موارد فوق الذکر را مرتکب می شد، بلاتردید 
با محکومیت هــا، محرومیت ها، تحریم ها، 
تعیین گزارشــگر ویژه و شــاید اقدام نظامی 
مواجه می شد، ولی استاندارد دوگانه آنها در 
قبال حقوق بشر و اقدامات تروریستی، نه تنها 
مانعی بر ســر راه ریاض ایجاد نکرده، بلکه 
حالت مشــوق هم داشته اســت. کشورهای 
اروپایی که بی عملی و گفتار درمانی خود را 
در قبال تعهدات برجامی به حد اعلا رساندند، 
در خصوص اقدامات غیرانســانی ریاض هم 
بعضــا به همان گفتار درمانــی روی آورده و 
بــه صورت کم رنــگ از آن انتقاد می کنند، 
ولــی در صحنه عمل بــه حمایت های خود 
از آن رژیــم و فروش تســلیحات نظامی به 
آن ادامــه می دهند. انگلیس که به واســطه 
فشــار افــکار عمومــی مجبور بــه تحریم 
تسلیحاتی چند ماهه ریاض شده بود، اخیرا با 
عذرخواهی از آن رژیم صدور سلاح را از سر 
گرفت. متاسفانه در پناه سکوت و بی تفاوتی 
جامعــه بین الملل و چتــر حمایتی آمریکا و 
کشــورهای اروپایی، اقدامات ضد بشــری، 
تروریســتی و جنایات جنگی ریاض به ویژه 
علیــه مردم مظلوم یمن ادامه دارد. بی تردید 
کشــورهایی که در قبال این جنایات سکوت 
کرده یا همچون آمریکا و کشورهای اروپایی 
از آن حمایــت مــی کنند، در ایــن جنایات 
سهیم بوده و باید پاســخگوی تاریخ باشند. 
جالب اینجاســت که به رغم تداوم اقدامات 
ضد بشری ریاض، اخیرا سازمان ملل با فشار 
سیاسی آمریکا و دلارهای نفتی سعودی، نام 
ایــن رژیم را از فهرســت رژیم های کودک 
کش خــارج کرد. با وضعیــت موجود، بیش 
از پیش آشــکار می شود که شعار حمایت از 
حقوق بشر و دموکراسی و مبارزه با تروریسم 
آمریکا و کشورهای اروپایی تنها ابزاری برای 
به زانو در آوردن کشــورهای مستقل است و 
تروریست های سیستمیک و ناقضین اصلی 

حقوق بشر را در بر نمی گیرد.

خبر

 باید طبق بررسی 
مشخص شود که چه 
خدمات شایسته ای 
صورت گرفته است، طبق 
اسنادی که دارم نشان 
می دهد رایزنی هایی 
پشت پرده صورت گرفته 
که این تحقیق و تفحص، 
انجام نشود و رد شود

داستان دنباله دار یک پرونده تحقیق و تفحص

65 میلیاردی که دوباره سر زبان ها افتاد
اصل موضوع به تحقیق و تفحص زمان حضور قالیباف در شهرداری بر می گردد

روز گذشــته بود که داســتان ادعای جنجالی 
میرسلیم در رابطه با رشوه 65 میلیاردی دوران 
شــهرداری قالیباف در تهران به واســطه یک 
گفت و گو دوباره بر سر زبان ها افتاد موضوعی 
که خرداد ماه ســال جاری یکبــار جنجال به 
پا کــرده  بــود و در همین زمینــه محمدرضا 
ملکشاهی راد، نماینده مردم خرم آباد در مجلس 
دهم، در واکنشی به پرادخت 65 میلیارد تومان 
به روسای یکی از کمیسیون ها بابت پس گرفتن 
یک طرح تحقیق و تفحص، گفت: فکر می کنم 
میرسلیم بابت مصاحبه ای که انجام داده از ملت 
عذرخواهی کرده اســت. ضمــن آنکه اعضای 
کمیســیون عمران پاکدســت تر از این مسائل 

بودند.
این نماینده مجلس افزود: البته میرســلیم اسم 
نیاورده و کســی را مســتقیم مورد اتهام قرار 
نــداده اما یک حرفــی زده که به وســیله آن 
کل مجلس و کمیســیون ها را زیر سوال برده 
اســت. آنچه در خصوص کمیســیون عمران 
می دانم این اســت آقایانی که مدعی تحقیق و 
تفحص بودند مدارک شــان متقن نبود. در واقع 
اینها قصد داشــتند قبل از کاندیداتوری ریاست 
جمهــوری یک کار سیاســی انجــام دهند اما 
مجموع نمایندگان که در اکثریت بودند به این 
نتیجه رسیدند مدارکشان متقن و محکم نیست، 

بنابراین ارائه ندادند.
میرسلیم خطای بزرگی انجام داده است

عضو کمیســیون عمران در مجلس دهم ضمن 
تاکید بر اســتقلال نمایندگان خاطرنشان کرد: 
هرکدام از نمایندگان مســتقل فکر و مســتقل 
عمــل می کنند. هیــچ نماینــده ای نماینده تر 

نبوده که کســی نگاه به دهان و دست دیگری 
کند. نمایندگان آخرتشــان را به دنیای دیگری 
نمی فروشند. در نتیجه چنانچه صحبت میرسلیم 
متوجه کمیســیون عمران است، خطای بزرگی 
انجام داده است، به دلیل اینکه من آنجا حضور 
داشتم. درســت اســت که عضو حزب موتلفه 
اســلامی هستم و میرســلیم هم عضو شورای 
مرکزی این حزب است اما آنجا که حق و باطل 

است، محکم از حق دفاع می کنم.
نماینده مردم خرم آبــاد در مجلس دهم ادامه 
داد: تا زمانی که در مجلس و عضو کمیســیون 
عمران بودم، کلمه و موضوعی از جایی نشنیدم 
و مطلبــی دال بــر ایــن قضیه ندیــدم، حتی 
کســانی که به دنبال تحقیق و تفحص بودند، 
می توانســتند این مسئله را مطرح کنند که این 
اتفــاق افتــاده و واقعا پیگیر باشــند اما به نظر 

می رسد، هرگز این اتفاق نیفتاده باشد.
تحقیق و تفحصی مربوط به قبل از انتخابات 

ریاست جمهوری بود
ملکشــاهی راد در پاســخ به اینکــه منظور از 
انتخابات رییس جمهوری، انتخابات ســال ۹6 
اســت؟ تصریح کرد: بله، تحقیــق و تفحصی 
که آورده بودند برای قبل از انتخابات ریاســت 

جمهوری بود.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی در پاسخ 
به اینکه درخواســت تحقیق و تفحص را برای 
چه کســی آورده بودند؟ اظهار کرد: برای کسی 
آورده بودند که می خواســت کاندیدای ریاست 

جمهوری شود.
ملکشــاهی راد در واکنــش به اینکــه این فرد 
خــارج از مجلس بوده و یا از نمایندگان مجلس 

دهم بوده اســت؟ یادآور شــد: اســم شخص 
نمی آورم اما می گویم همان شــخصی است که 
می خواســت کاندیدای ریاست جمهوری شود، 
آقایان در رابطه با او مســائلی را برای تحقیق و 
تفحص مطرح کردند که در مجموع نمایندگان 
مجلس مشاهده کردیم مدارک مستحکمی که 
نمایندگان را قانع کنــد، ارائه ندادند و در عین 
حال متوجه شــدیم به دنبال این هستند که کار 

سیاسی کنند.

جنجال دوباره
اما روز یکشنبه نماینده مردم تهران در مجلس 
یازدهم گفت: همه مدارک را به دستگاه قضایی 
ارجاع داده ام و پیگیری هــا از جانب آنها انجام 
می شــود. اصل موضوع بــه تحقیق و تفحص 

زمان حضور قالیباف در شهرداری بر می گردد.

به نقل از برنا، ســیدمصطفی میرسلیم، در گفت 
و گویــی که بــه دلایل انصرافش از ریاســت 
کمیســیون اصل نود پرداخته بــود، اظهارکرد: 
طی نامه ای رســمی از کاندیدا شــدن ریاست 
کمیســیون اصل نود انصراف دادم، کسانی که 
داوطلب شــدند را هیات رئیســه بــه یک باره 
معرفی کــرد در حالی که بایــد امتیاز دهی از 
سوی هیات رئیسه برای ریاست کمیسیون اصل 
نود شــکل می گرفت و برای فردی که مناسب 

ریاست کمیسیون است، رای گیری می شد.
او گفت: کاندیداهای ریاســت کمیسیون اصل 
نود همگی واجد شرایط بودند و هیچ مشکلی با 
آنها ندارم. من با طرز کار هیات رئیســه مشکل 
دارم که به آنها تذکر دادم. به خاطر گله مندی از 
هیات رئیسه از نامزدی ریاست کمیسیون اصل 
نود انصــراف دادم، این برخورد هیات رئیســه 

بی دلیل بود.
من منزوی نیستم

میرسلیم در پاسخ به انتقادهایی که او را فردی 
منــزوی در مجلس یازدهم معرفــی می کنند، 
تاکیدکرد: من منزوی نیستم؛ مجلس تازه شروع 
به کار کرده اســت. انــزوا در مجلس مفهومی 
ندارد، باید دید نمایندگان در کمیســیون ها چه 
فعالیت ها و اقداماتــی انجام می دهند و حاصل 
و تبعات آن در صحن و جامعه چگونه می شود. 
تازه کارمان در مجلس را شروع کرده ایم برخی 
از کمیسیون ها هنوز تشکیل نشده اند؛ عجله ای 

نداریم. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
در خصــوص عدم موفقیتش در هیات رئیســه 
بیــان کــرد: در انتخاب هیات رئیســه فعالیت 

هایــی که از قبل مجلس انجام گرفت منجر به 
انتخاب چنین هیات رئیسه ای شد. طبق قواعد 
هیات رئیســه را محترم می شمارم، قواعد مردم 
ســالاری را نمی توان نادیده گرفت و اعتراض 
کرد. نمایندگان، هیات رئیســه فعلی را انتخاب 
کردند و در این یک ســال هم امیدوارم هیات 
رئیسه موفق باشد اگر هم توقعات نمایندگان را 

برآورده نکردند، بحث دیگری است. 
اصل موضوع به تحقیق و تفحص زمان 
حضور قالیباف در شهرداری بر می گردد

میرســلیم در رابطــه با رشــوه 65 میلیاردی و 
تفحصی که معلق شــد و اظهارات خود در این 
باره، گفت: همه مدارک را به دســتگاه قضایی 
ارجاع داده ام و پیگیری هــا از جانب آنها انجام 
می شــود. اصل موضوع بــه تحقیق و تفحص 
زمان حضور قالیباف در شهرداری بر می گردد، 
وقتی تحقیق و تفحــص در مجلس دهم رای 
نمی آورد شهردار وقت از اینکه چنین موضوعی 
رای نیاورده، تشــکر می کند. موضوع تحقیق و 
تفحص مسئله ای نیســت که از انجام شدنش 
ناراحت و یا از انجام نشدنش خوشحالی صورت 
گیرد. باید طبق بررســی مشخص شود که چه 
خدمات شایســته ای صورت گرفته است، طبق 
اســنادی که دارم نشــان می دهد رایزنی هایی 
پشــت پرده صورت گرفته که ایــن تحقیق و 

تفحص، انجام نشود و رد شود. 
او ادامه داد: حــدود ۴00 تحقیق و تفحص در 
مجلس قبل انجام گرفته که تعداد کمی از آنها 
به نتیجه رسیده است. این تحقیق و تفحص ها 
را بررسی خواهیم کرد و طبق اولویت و اهمیت 

به آن می پردازیم.

به رغم تداوم اقدامات ضد بشری ریاض، اخیرا سازمان ملل با فشار سیاسی 
آمریکا و دلارهای نفتی سعودی، نام این رژیم را از فهرست رژیم های کودک کش 

خارج کرد. با وضعیت موجود، بیش از پیش آشکار می شود که شعار حمایت 
از حقوق بشر و دموکراسی و مبارزه با تروریسم آمریکا و کشورهای اروپایی 
تنها ابزاری برای به زانو در آوردن کشورهای مستقل است و تروریست های 

سیستمیک و ناقضین اصلی حقوق بشر را در بر نمی گیرد

,,
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 داماد وزیر صنعت دولت یازدهم
 متواری شد

علی اشرف ریاحی، داماد نعمت زاده وزیر صنعت دولت یازدهم و از متهمان فساد 6.6 میلیارد 
یورویی پتروشیمی، متواری شده است.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران جوان، علی اشــرف ریاحی، داماد 
محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت دولت یازدهم و یکی از متهمان فســاد 6.6 میلیارد یورویی 
پتروشــیمی، متواری شده است. علی اشرف ریاحی متهم به معاونت در اخلال کلان در نظام 

اقتصادی و تحصیل مال از طریق نامشروع است.
گفته می شــود وی همسرش، زینب نعمت زاده را به همراه فرزندش روانه یک کشور خارجی 
کرده و خودش به دلیل ممنوع الخروجی در داخل کشــور متواری شده است. متهمان پرونده 
فســاد پتروشــیمی، عواید حاصل از مبلغ 6 میلیارد و 656 میلیون یورو ارز حاصل از فروش 

محصولات پتروشیمی را به علاوه پورسانت هایی به جیب زده اند.

ارائه و فروش 10 تن زعفران خراسان
 در تالار بورس

مدیرکل تعاون روســتایی استان خراســان رضوی از فروش 10 تن زعفران در تالار بورس 
خبــر داد و گفت: فروش نیز به صورت 10 درصد نقدی و مابقی با ارائه ضمانت نامه بانکی و 

تضامین مخصوص خود است که به صورت 6 ماهه تسویه می شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، ایرج ناصری مقدم: خریدهای توافقی، خریدهایی 
هســتند که برحسب ضرورت بین شــرکت ها و مجموعه تشکل های موجود در سطح استان 
–که شــامل 6۹۷ تشکل شامل تعاونی های روســتایی، تولید، کشاورزی، تخصصی، کشت و 
صنعت ها و شــرکت های سهامی و زارعی هستند- انجام می شــود. مجموعه مازاد کشاورز 

توسط تشکل خریداری و در بازارهای استان یا خارج از کشور صادر می شود.
وی با بیان اینکه »در ســال گذشــته بنا به دســتور دولت، وزارت جهاد کشاورزی مکلف به 
خرید حمایتی زعفران در خراســان های شمالی، جنوبی و رضوی شد« بیان کرد: در مجموع 
۷۴ تن زعفران خریداری شد که بیشترین خرید به میزان 68 تن و ۹00 کیلوگرم در خراسان 
رضوی اتفاق افتاد. این میزان زعفران بر اساس آیین نامه و دستورالعمل در چهار رده زعفران 
نگین، شبه نگین، پوشال معمولی و پوشال مرغوب خریداری و در چهار انبار در سطح استان 

نگهداری می شود. 
بــه گفته ناصری مقدم میزان بدهی دولت برای زعفران 6۴0 میلیارد تومان بود که تاکنون در 
رده نیــم کیلو تا ۴.8 کیلوگرم، 100 درصد و از ۴.8 کیلوگرم به بالا، ۷3 درصد بهای زعفران 
پرداخت شــده و 16۷ میلیــارد تومان باقی مانده که در همین روزها تامین اعتبار و تســویه 

کامل می شود.
مدیرکل تعاون روســتایی استان خراسان رضوی تشــریح کرد: تاکنون 10 تن از زعفران در 
تالار بورس ارائه شــده و به فروش رسیده و ما قســمت اعظم این 10 تن را تحویل دادیم، 
فروش نیز به صورت 10 درصد نقدی و مابقی با ارائه ضمانت نامه بانکی و تضامین مخصوص 

خود است که به صورت 6 ماهه تسویه می شود. 

نرخ معاینه فنی 10 تا ۲0 درصد
 افزایش می یابد

 مدیر امور اجرایی معاینه فنی خودروهای ســبک کشــور گفت: در حال حاضر نرخ دریافت 
معاینه فنی خودروهای ســبک در کشــور 3۷ هزار تومان است، اما با توجه به شرایط و باری 
که به مراکز معاینه فنی خودروها تحمیل می شــود، قرار است در آینده بین 10 تا ۲0 درصد 

به این رقم اضافه شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، سعید قیصر تشریح کرد: روزانه 35 هزار خودرو در 
کشور معاینه فنی شامل معاینه فنی برتر  و عادی دریافت می کنند. موضوع کاهش آلایندگی 
و اخذ معاینه فنی برای خودروها یک اصل است و باید از سوی رانندگان و صاحبان خودروها 

رعایت شود.

تأمین تقاضای ارز بازار با توافق
 ایران و عراق

مدیرکل بین الملل بانک مرکزی از گسترش بیش از پیش همکاری های ارزی و بانکی میان 
ایــران و عراق خبر داد و گفت: در صــورت تحقق این امر، حجم قابل توجهی از منابع ارزی 
که به چندین میلیارد دلار می رسد وارد بازار شده و بخش زیادی از تقاضای ارز از این محل 

پوشش داده می شود.
به گزارش »صبح امروز« حمید قنبری که روز یکشنبه هفته جاری به همراه وزیر امور خارجه 
برای انجام مذاکرات بانکی به عراق ســفر کرده بود، در این رابطه خاطرنشــان کرد: در این 
دیدار مذاکرات مفید و سازنده ای با طرف عراقی انجام گرفت که نتایج آن در سفر نخست وزیر 

عراق و هیئت همراه به تهران، نهایی می شود.

بــه گفته قنبری انتظار می رود در صورت تحقق این امــر، حجم قابل توجهی از منابع ارزی 
که به چندین میلیارد دلار می رسد وارد بازار شده و بخش زیادی از تقاضای ارز از این محل 

پوشش داده شود.
این درحالی اســت که سال گذشــته تفاهم نامه روابط بانکی و مالی میان رؤسای بانک های 
مرکزی دو کشــور به امضا رســیده بود و به گفته قنبری، مذاکرات روز یکشنبه هفته حاری 
در ادامه تفاهم نامه یاد شده و سفر ماه گذشته رئیس کل بانک مرکزی صورت گرفته است.

معطلی ۵۴0 دستگاه کامیون حامل سوخت 
در مرز دوغارون

مدیر اجرایی منطقه ویژه اقتصادی دوغارون از معطلی 5۴0 دســتگاه کامیون حامل سوخت 
به دلیل اعتصاب نســبت به ارائه نکردن کرایه مناســب و هزینه های بالا از ســمت گمرک 

افغانستان در پارکینگ انتظار مرز دوغارون خبر داد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، حسین آخوندزاده با بیان »طی چند روز گذشته 
5۴0 دستگاه کامیون حامل ســوخت به دلیل اعتصاب نسبت به ارائه نکردن کرایه مناسب و 
هزینه های بالا از ســمت گمرک افغانستان در پارکینگ انتظار مرز دوغارون معطل شدند که 
با پیگیری ها و مراودات انجام شده از روز گذشته با رفع برخی مشکلات این صف طولانی در 
حال روان شــدن است« بیان کرد: افت بار و تلف شدن وقت راننده در این شرایط اقتصادی 
بسیار نگران کننده است و امیدواریم مسئولان گمرک افغانستان زیرساخت های لازم را برای 
پذیــرش رانندگان ایرانی هرچه زودتر فراهم کنند تا شــاهد معطلی کامیون های ترانزیت در 

مرز دوغارون نباشیم.
به گفته آخوندزاده در حال حاضر ۲00 دســتگاه کامیون از گمرک »اسلام قلعه« در افغانستان 
برای بارگیــری فرآورده های نفتی وارد منطقه ویژه اقتصادی دوغارون شــده اند که با ورود 
ایــن تعداد کامیون در هفته جاری توقف کامیون های در صف انتظار، تخلیه در مرز دوغارون 
به حداقل می رســد و روند تردد ناوگان حمل ونقل کامیون های ســوخت نیز به حالت عادی 

برگشته است.

گفتگو با رئیس انجمن انبوه سازان خراسان رضوی درباره تاثیرات ناشی گرانی میلگرد و سیمان بر ساخت وساز؛

دلار بهانه ای برای سود جویی 

چندی پیش البرز حسینی 
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کمیسیون  ســخنگوی 
اعلام  مجلس  عمران 
کرد، طــی چند وقت 
میلگرد  قیمــت  اخیر 
حدودا رشد ۴00 درصدی 
 ۲00 رشــد  ســیمان  و 
درصدی داشــته اســت. 
میلگرد از کیلویی  ۴هزار 
تومان به 1۲ هزار تومان 
یک  همچنین  رســیده، 
کیسه 50 کیلویی سیمان از 8 هزار تومان به  
۲۴ هزار تومان افزایش قیمت داشته است. 

این افزایــش قیمت نگران کننــده در حالی 
اتفاق افتاده که صفر تا صد زنجیره تولید دو 
محصول میلگرد و ســیمان در داخل است و 
هیــچ ارزبری ندارند. میلگرد مازاد بر مصرف 
در کشــور تولید می شود به همین دلیل هیچ 

علتی برای گرانی و کمبود آن وجود ندارد. 
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« علت 
افزایش قیمت آهن و میلگرد عرضه مواد اولیه 
آن به بورس اســت. با این اقدام قیمت های 
مختلفی ارائه می شود و همین موضوع تنش 
بسیاری را برای خرید شــمش و مواد اولیه 
ایجاد کرده اســت. برخی تولیدکنندگان هم 
به بهانه نبود مواد اولیه عرضه آهن و میلگرد 
را به بازار متوقف کرده اند که همین مســائل 
قیمت میلگرد را در بازار افزایش داده است. 

از لحاظ قانونی افزایش قیمت آهن و میلگرد 
توجیه اقتصادی ندارد و افزایش فعلی قیمت 
آهن و میلگرد غیرواقعی است. در این میان 

سود ناشــی از افزایش قیمت آهن به جیب 
برخی دلالان مــی رود. قیمت آهن ارتباطی 
به افزایش قیمت فلزات جهانی ندارد. سهام 
آهــن به بورس عرضه می شــود و بورس به 
جای شفاف ســازی، در قیمــت آهن دخالت 
می کند. از آنجا که حدود ۷0 درصد ســاخت 
سازه به قیمت مصالح مربوط می شود، مصالح 
یکی از عمده مواردی است که بر روی سازه 
مسکن تاثیر مســتقیم دارد. میلگرد مازاد بر 
مصرف در کشــور تولید می شــود؛ به همین 
دلیــل هیچ علتی برای گرانــی و کمبود آن 

وجود ندارد. 
به نظر می رسد حوزه نظارت بر قیمت مصالح 
قوی نیســت یا اصلا نظارتی وجود ندارد به 
همین دلیل شــاهد افزایش قیمت تمام شده 

مسکن هستیم. 
به ســراغ رئیس هیئت مدیره انبوه ســازان 
استان خراسان رضوی رفتیم تا در خصوص 
طبعات ناشــی از گرانی مصالح ساختمانی از 
جمله میلگرد وسیمان برای سازندگان و حوزه 

ساخت ساز به گفتگو بپردازیم. 
دلیل قطعی گرانی ها افزایش دلار نیست 

محمد پژوم در گفتگو با خبرنگار روزنامهصبح 
امــروز می گویــد: امــروز مــردم عــادی، 
متخصصان و مسئولان متوجه هستند که در 
چند ماه اخیر شــاهد تورم بسیار شدیدی در 
سطح کشور بوده ایم؛ زیرا نقدینگی به سمت 
بورس رواج پیدا کرده و از طرفی بحث تورم 
دلار را داشتیم که با سیر صعودی که داشت 
باعث شــد تا برخی از کالا ها مانند سیمان و 
فــولاد و مواد اولیه که متاثــر از قیمت دلار 
بود با افزایش قیمت مواجه شــود، اما نه به 

اندازه ی افزایش بیش از ۴00درصد. 
وی می افزایــد: تورمــی که بدون حســاب 
و کتــاب تا ایــن مرحله پیش رفته اســت و 
مشخص نیســت تا کجا ادامه خواهد داشت، 
اما شاید پس از طی کردن این سیر صعودی 
شــاهد کاهش ناگهانی باشیم و ممکن است 
ایــن اتفاق نیز بیفتد، اما امــروز با این اعداد 
و ارقــام و این تورم، باعث شــده که هزینه 
ســاخت یک متر مربع ساختمان 1.5 میلیون 

تومان تمام شود. 
گرانی ها چه دردسر هایی برای سازندگان 

دارد؟ 
اینکــه »افزایش  محمد پــژوم بــا بیــان 

قیمــت مصالح ســاختمانی از جمله میلگرد 
و ســیمان مشــکلات زیادی را برای انبوه 
سازان و ســازندگان صنعت ساختمان ایجاد 
کرده اســت« بیان می کند: سازندگان بخشی 
از ساخت و ســاز ها را پیش فروش می کنند و 
این افزایش قیمت ها مشکلاتی را برای اتمام 
پروژه ها و قیمت تمام شده به وجود می آورد و 
برای طرفین قراردها دردسر هایی را به وجود  
می آورد. وی حامل خبری خوب اســت و در 
این خصوص توضیح می دهد: با پیگیری های 
کانون سراســری انبوه سازان کشوری، موارد 
پیشــنهادی که به کمیسیون عمران مجلس 
داده  شد منجر به احتمال تصویب شدن بسته 
پیشــنهادی خوبی در مجلس شــده است و 
آیین نامه اجرایی آن نیز به دولت ابلاغ خواهد 

شد. 
پــژوم در ادامه اظهار دارد: در جلســه هیئت 
دولت موظف شد تا زمین های اطراف شهر ها 
که در اختیار وزارت کشــاورزی اســت، اما 
مصارف کشــاورزی ندارد، برای ساخت وساز 
واحد های مســکونی در اختیــار وزارت راه و 
شهر ســازی قرار  بگیرد. امروز هم شاهد آن 
هستیم تا در مجلس شورای اسلامی تصویب 
شــود که این زمین ها به گونــه ای با قیمت 
ارزان در اختیار ســازندگان قــرار بگیرد و به 
طبع آن شامل تسهیلات بلند مدت و با درصد 
ســود بســیارکم و ارزان و دوره بازپرداخت 
طولانی باشــد تا بتوانیم شاهد ساخت و ساز 
آن به صورت انبوه باشــیم و درصد زیادی از 
این کمبود مسکن در کشور و استان خودمان 
که باعث افزایش قیمت ها شده ، کاسته شود. 

کاهش قیمت ها مستلزم همدلی مسئولانوی 
ابراز می کند: اگر مسئولان در تمامی بخش ها، 
از شــهرداری ها تا ســازمان تامین اجتماعی، 
مهندسی،  نظام  ســازمان های  مالیات،  اداره 
آب،  ســازمان های خدمات رســان خصوصا 
برق و گاز و ســایر سازمان ها دست به دست 
یکدیگر دهند و همکاری و همدلی داشــته 
باشند، امیدوارهســتیم که اتفاقات خوب رخ 
دهد. اما اگر بخواهیم به روال گذشــته ادامه 
دهیم و سازمان ها نتوانند در زمان مناسب با 
بخش خصوصی همکاری داشته باشند، یقینا 
در آینده با مشکل کمبود شدید مسکن مواجه 
خواهیم شــد و قیمت ها نیز بالا خواهد بود و 

نمی توانیم شاهد کاهش قیمت ها باشیم. 
دولت باید بخش خصوصی را باور داشته باشد
انبوه سازانخراســان  رئیــس هیئت مدیــره 
رضوی با بیان اینکــه امروز ما وانجمن های 
ما خوشحال هســتیم که بعد از چندین سال 
پیشنهادی را که به مجلس شورای اسلامی 
داده ایم در حال تصویب اســت، ابراز می کند: 
متاسفانه مشکل اساســی  کشور  این است 
که با وجود اینکــه بخش خصوصی تجارب 
خوبی دارد، اما از سوی دولت آنچنان که باید 
و شــاید باور نشده  و در تصمیمات آنان را در 
بخش کلان مورد اســتفاده قــرار نمی گیرد. 
اگر دولت بخش خصوصی را باور داشــت و 
پیشــنهادات چندســاله آنان را مورد توجه و 
استفاده قرار می داد، شاید امروز با این حجم 
از مشکلات در بخش صنعت و مسکن مواجه 
نبودیم.به هرحال بازهم خوشحال هستیم که 

امروزدولت به این باور رسیده است.

خبر

کمیسیون  بنگاه های 
املاک؛ عاملی برای 

افزایش قیمت مسکن

نماینده مجلس یازدهم با بیان این که مکانیزم محاســبه کمیسیون بنگاه های املاک باعث 
افزایش قیمت مسکن شده است، گفت: رویکرد کنونی برای این کار باید اصلاح شود.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از خانه ملت، سیدسلمان ذاکر با اشاره به وضعیت پرتلاطم 
بازار مســکن، اظهار کرد: یکی از عوامل تشــدید قیمت ها در بازار مسکن، عملکرد و فعالیت 
دفاتر مشاوران املاک اســت، حق کمیسیون املاکی بر اساس میزان قیمت فروش محاسبه 
می شــود؛ یعنی آنکه به هر میزانی که قیمت نهایی مســکن بالا برود، درصد ســود و حق 

کمیسیون مشاوران بالاتر خواهد رفت.
به گفته ذاکر کاملا روشن است که مشاوران املاک انگیزه بالایی برای افزایش قیمت مسکن 
داشته باشند؛ چراکه افزایش قیمت مسکن به معنای افزایش سود آن ها از معاملات است. این 
مکانیزم باید اصلاح شــود؛ چراکه این رویکرد در بازار تورم زا است. بنابراین بایستی اتحادیه 
مشــاوران املاک باید نســبت به اصلاح روند دریافت حق کمیسیون املاکی ها اقدام کند تا 

روند قیمت گذاری در بازار مسکن نزولی شود.

 هیئت دولت 
موظف شد تا زمین های 
اطراف شهر ها که در 
اختیار وزارت کشاورزی 
بوده اما مصارف 
کشاورزی ندارد برای 
ساخت وساز واحد های 
مسکونی در اختیار 
وزارت راه و شهر سازی 
قرار  بگیرد

ربیعی: منحنی ارز در حال پایین آمدن است 

تأثیر کاهش قیمت دلار بر ادامه رشد بورس؛

بورس به صعود ادامه می دهد؟

ســخنگوی دولت با اعلام اینکه منحنــی ارز در حال 
پایین آمدن است، قیمت واقعی ارز را بسیار پایین تر از 

قیمت فعلی آن برشمرد.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از ایســنا، علی 
ربیعی در ابتدای نشســت هفتگی خود با خبرنگاران با 
بیان اینکه »قیمت واقعی ارز بســیار پایین تر از قیمت 
فعلی آن اســت« اظهار کرد: در جلسات پی درپی دولت 
موضوع بازار هم مورد بررسی قرار گرفت و خوشبختانه 
منحنــی ارز در حال پایین آمدن اســت که این اتفاق، 
درنتیجه تلاش های بانک مرکزی برای بازگشت ارز به 

قیمت واقعی خود اســت. در زمینه بازگشت ارزهایمان 
به کشور هم اقدامات مناسبی از سوی وزارت خارجه و 

اقتصاد انجام شده است.
ســخنگوی دولت عنوان کــرد: در کنــار عامل های 
اقتصــادی و تحریم ها در مورد بــالا رفتن قیمت ارز، 
فشــار روانی که در این زمینه وجود داشت و کارهایی 
که ســودجویان و بدخواهان دنبال می کردند هم تاثیر 
داشت. قیمت واقعی ارز بسیار کمتر از قیمتی است که 
امــروز در بازار بوده و ایــن افزایش قیمت مصنوعی و 
ناپایدار اســت و هم طرف عرضه و هم تقاضا این را در 

بازار نشان می دهد.به گفته ربیعی بالابردن تولید داخلی 
نه تنها تقاضــای ارز را کاهش داده که به پایین آمدن 
قیمت های کالاها هم کمک می کند. انتظارات افزایش 
قیمت ارز و پیگیری ایجاد جو روانی درباره آن از سوی 
رســانه های خارجی و فضای مجازی سبب می شد که 
مردم پول های ریز و خرد خود را هم به سمت این بازار 
ببرند. همچنین با فروش نفت و برگشــت ارز حاصل از 

صادرات، درآمد ارزی بهتر از این خواهد بود.
وی با بیان اینکه »در همان زمان افزایش نرخ ارز هم 
قیمت هــای ارز و دیناری که در ســایت ها و فضاهای 

مجازی اعلام می شــد این گونه نبود« گفت: در حال 
حاضــر هم در صحنــه خارجی تحــرکات دیپلماتیک 
برای کاهش قیمت ارز را شــاهد هستیم که با کاهش 
محدودیت های کرونایی، صادرات ما رشد بیشتر خواهد 
داشــت. از طرف عرضه نیز با پایــان یافتن رفع تعهد 
ارزی صادرکننــدگان، عرضه آنها در بــازار نیما رو به 
افزایش است. البته دیگران هم وقتی دیدند که نرخ در 
حال کاهش است شتاب خود به سوی عرضه را افزایش 
می دهند، این در حالی اســت که در طرف تقاضا هم ما 

کنترل هایی انجام دادیم.

حقانی نسب کارشناس بازار سهام با اشاره به اینکه نماد های 
شاخص ســاز با رشــد خیره کننده تقاضا های بسیار زیادی را 
متوجه خود ســاختند، گفت: با توجه بــه بازدهی بالای این 
دســته از نمادها باید گفت، از این بــه بعد به صورت متعال 
حرکت خواهند کرد و دیگر رشــد مــداوم را نمی توان برای 
آن ها متصور شد، از ســویی دولت نیز با توجه به اینکه قرار 
اســت ســهام خود را در این نماد های شاخص ساز از طریق 
صندوق هــای ETF عرضه کند، به این نتیجه رســیده که 
قیمت سهام این شــرکت ها به اندازه کافی رشد کرده است. 
بر همین اســاس قرار اســت دومین صندوق دولتی شامل 
سهام شرکت های »ایران خودرو«، »سایپا«، »فولاد مبارکه 
اصفهان« و »صنایع ملی مس ایــران« عرضه در مردادماه 

عرضه شود.

با کاهش قیمت دلار در بازار آزاد و حرکت آن به سمت کانال 
۲0 هزار تومان این ســوال، ذهن بسیاری از فعالان بورس 
را به خود مشــغول کرده، آیا در آســتانه شاخص ۲ میلیون 

واحدی، بورس با اصلاح مواجه خواهد شد؟
 روند کلی بورس چگونه خواهد بود؟

به گــزارش »صبح امــروز« و به نقل از فرارو، عباســعلی 
حقانی نسب کارشناس بازار سهام  با تأکید بر اینکه از ابتدای 
سال تاکنون جریان ورود نقدینگی به بورس بسیار هوشمند 
و قدرتمند بوده اســت، اظهار داشــت: بر همین اساس این 
نقدینگــی یکی از دلایل عمده ای اســت که موجب شــده 
بورس تا امروز بازدهی تاریخی را برجای بگذارد، اما در حال 
حاضر با توجه به کاهش قیمت دلار در دو روز اخیر می توان 

پیش بینی کرد که از میزان رشد بورس کاسته خواهد شد.

وی افزود: با توجه به مصوبه اخیر دولت، مبنی بر شناور سازی 
حداقل ۲5 درصد ســهام شــرکت های حاضــر در بورس، 
شرکت هایی که سهام آزاد و قابل معامله آن ها در بورس زیر 
۲5 درصد است، ملزم شدند که این استاندارد را رعایت کنند. 
به طور قطع این مســئله می تواند عرضه سهام در نماد های 
کوچک را افزایش دهد که این مسئله می تواند احتمال درجا 
زدن نماد های بورسی را بیشتر کند.حقانی نسب با بیان اینکه 
»به دلیل تعهد دولت برای حمایت از بازار ســرمایه می توان 
گفت که این عرضه ها کنترل شــده خواهد بود و به احتمال 
زیاد باعث افت قیمت سهام شرکت ها نخواهد شد« گفت: بر 
همین اســاس نباید در این رابطه زیاد اظهار نگرانی از سوی 
فعالان بورســی شود، به دلیل اســتقبال بیش از حد مردم از 
بورس، باید پیشتر و سریعتر افزایش شناوری سهام شرکت ها 

اجرایی می شــد، اما متاســفانه این اقدام خیلی دیر صورت 
گرفت.حقانی نسب در مورد تاثیر کاهش قیمت دلار بر روی 
بازار ســهام معتقد است، بسیاری از پیش بینی ها حاکی از آن 
است که دلار در محدوده ۲0 هزار تومان تثبیت خواهد شد، 
بنابرایــن حتی با این نرخ باز هم جذابیت بورس باقی خواهد 
ماند و می توان تا پایان سال همچنان به ادامه روند رو به رشد 
بورس امیدوار بود. نکته مهم این اســت که دیگر از رشدی 
که در این چهار ماه ابتدایی سال رخ داد، خبری نخواهد بود 
و از این به بعد معاملات بازار سهام متعادل تر از گذشته دنبال 
خواهد شــد. ضمن اینکه عرضه ها نیز با افزایش بیشــتری 
همراه خواهد بود که این مســئله می تواند باعث دســت به 
دســت شدن سهام شود که در نهایت به نفع ادامه رشد بازار 

سهام خواهد شد.
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روز بدون طلاق مشهد
مدیر کل ثبت اســناد و املاک خراســان رضوی گفت: فردا اول مرداد ماه مطابق با اول ذی 
الحجه ســالروز ازدواج حضرت علی )ع( و حضرت فاطمــه )س( هیچ واقعه طلاقی در دفاتر 

طلاق استان خراسان رضوی ثبت نمی شود.
محمد حســن بهادر گزارش داد: در راستای صیانت از بنیان خانواده اقدامات مختلفی صورت 
گرفته  اســت که ثبت الکترونیکی وقایع ازدواج و تســریع و تســهیل در ایــن امر، برگزاری 
کلاس های آموزشــی پیش از ازدواج، انجام آزمایشــات ژنتیک به منظور پیشــگیری از تولد 
فرزندان بیمار، تهیه شــیوه نامه عقــد در جوار بارگاه ملکوتی ثامــن الحجج )ع( و عدم ثبت 
واقعه طلاق در ســالروز پیوند فرخنده امام علی )ع( و حضرت فاطمه زهرا )س( گوشــه ای از 

تلاش های صورت گرفته در این خصوص است.
وی توجه بیشــتر مسوولان به بحث خانواده، فراهم کردن شرایط ازدواج آسان و لزوم حمایت 
و آموزش زوج های جوان به منظور داشــتن خانواده ای ســالم و پایدار با رفع موانع فرهنگی و 

اقتصادی را مورد تاکید قرار داد.
مدیر کل ثبت اسناد واملاک خراسان رضوی گفت:طی 10 سال اخیر ازدواج های ثبت شده در 
استان 8.۷ درصد کاهش یافته  است، همچنین پارسال میزان وقایع ازدواج ثبت شده نسبت به 

سال قبل از آن 3.۲ درصد کاهش یافته است.
16 هزار و ۷۲6 واقعه ازدواج از ابتدای سال تا کنون در استان خراسان رضوی ثبت شده  است 

که 3.5 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه پارسال دارد.

مسدود شدن ۳0 هزار سایت قمار از سال 
۹۸ تاکنون

رئیس پلیس فتا ناجا از مســدود کردن 30 هزار ســایت قمار و شرط بندی از سال ۹8 تاکنون 
خبر داد و گفت: در حال همکاری با بانک مرکزی در حوزه زیرساخت و ارتباطات برای کاهش 

فعالیت این سایت ها هستیم.
ســردار وحید مجید، رئیس پلیس فتا ناجا با یادآوری برخورد قاطعانه پلیس فتا با ســایت های  
قمار و شــرط بندی، گفت: برخورد با این سایت ها سال ها است در دستور کار جدی پلیس فتا 

قرار دارد.
وی بــا بیان اینکه تاکنون بالغ بر 6 هزار تارنما در ارتباط با شــرط بندی و قمار را شناســایی 
کردیم، افزود: برای ۲ هزار و 88۴ مورد پرونده قضایی تشــکیل شــده و سال ۹8 تاکنون هم 

30 هزار تارنما در این رابطه را مسدود کردیم.
سردار مجید با تاکید بر اینکه هشدارهای زیادی به هموطنان دادیم که سرمایه های معنوی و 
مادی خود و فرزندان را در این فضا به یغما نگذارند و دقت لازم را داشته باشند، تصریح کرد: 
با بانک مرکزی در ارتباط با حوزه مربوط به زیرســاخت و ارتباطات در حال انجام همکاری ها 
و بررســی هایی هستیم تا بتوان حوزه دامنه فعالیت سایت ها و تارنماهای قمار و شرط بندی را 

بیش از پیش مسدود کرد.
رئیــس پلیس فتا ناجا گفت: همچنین توصیه های پیشــگیرانه را به طور مداوم به مردم ارائه 
کرده ایــم و انتظار داریم مردم با توجه جدی به این توصیه ها نظارت لازم را بر روی فرزندان 

خود برای پرهیز از فعالیت آنها در سایت های قمار داشته باشند.

تشکیل کمیته مشترک دولت و مجلس برای 
رصد وضع کرونایی کشور

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از تشــکیل کمیته مشترک میان وزارت بهداشت و 
کمسیون بهداشت مجلس به منظور رصد وضعیت کرونایی کشور خبر داد.

ســعید نمکی پس از حضور در کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در جمع خبرنگاران، گفت: 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در این جلسه سوالاتی را در راستای دلسوزی برای اوضاع 
کشــور و همچنین نگرانی از خیز مجدد کرونا در برخی از استان ها مطرح کردند. ارتباط ما با 
نمایندگان مجلس همراه  با تعامل ، همدلی و صممیت بوده و تمامی صحبت ها صحیح بود و 

ما هم در رفع این نگرانیها  صحبت هایی را بیان کردیم.
وزیر بهداشت و درمان دولت دوازدهم عنوان کرد: مقرر شد کمیته مشترکی با حضور برخی از 
معاونین وزارت بهداشــت در کمیسیون بهداشت درمان مجلس تشکیل شود تا مسائل  مربوط 
به کرونا را به عنوان یک اتاق فکر بررســی کنند. بی تردید هر دســتورالعملی که از سوی این 
کمیتــه برای برون رفت از بحران فعلی تهیه شــود، حتما مورد توجه وزارت بهداشــت قرار 

خواهد گرفت.
نمکی ادامه داد: برخی از نمایندگان هم در خصوص کمبود ها بهداشتی و درمانی در بعضی از 

مناطق اظهار نگرانی کرده که در اسرع وقت جبران خواهد شد.

۵ مکان پر خطر که احتمال دارد در آنجا به 
کرونا مبتلا شوید

مکان هایی که احتمال ابتلا به کرونا در آنجا، بالا باشــد مکان های پرخطر شــناخته می شوند 
و توصیه می شــود تا حد امکان با رعایت پروتکل های بهداشتی به آن مکان ها برویم یا اینکه 
از رفتن امتناع کنیم.بعد از به ســر آمدن دوران قرنطینه خانگی و خانه نشینی، همه اصناف به 
تدریج به عرصه کســب و کار خود بازگشــتند و پس از گذشــت چند ماه، ما با پیک دوم این 
بیماری رو به رو شدیم. شدت ابتلایان و جان باختگان به طرز باور نکردنیی بالا رفت. رعایت 
نکردن پروتکل های بهداشتی از جمله بهداشت تنفسی، مهم ترین عامل این رخداد ناخوشایند 
بودند. در ادامه »ایرنا زندگی« با معرفی 5 مکانی که نرخ بیشــتری از شیوع و انتشار کرونا را 

نشان دادند، شما را همراهی می کند.
1. دورهمی های فامیلی

اعضای یک خانواده با ســبک زندگی مشــابه برای یکدیگر قابل اعتماد هستند؛ ولی سبک 
زندگی دیگر خانواده های فامیل نباید برای شــما قابل اعتماد باشد. دورهمی های فامیلی دقیقا 
بستری برای انتشــار این ویروس مهلک به وجود می آورد. اگر افراد بیشتری در این مهمانی 

حضور داشته باشند احتمال انتقال کرونا و نرخ ابتلایان نیز بیشتر می شود.
۲. رستوران  و کافه

رســتوران و کافه ها به این دلیل جزو مکان های پر خطر هستند که اغلب فاصله  اجتماعی  و 
استفاده از ماسک رعایت نمی شود.

3. ساحل
تصورات اشتباهی درباره کرونا وجود دارد یکی از آنها این است که مکان های باز مانند سواحل 
دریا، از کرونا ایمن هســتند؛ متاسفانه این تصور افراد بسیاری را به کرونا مبتلا کرده و به کام 
مرگ کشــانده است. وســایلی که ما در ســواحل لمس می کنیم، فاصله اجتماعی که رعایت 

نمی شود و نکاتی دیگر از جمله علت شیوع کرونا در این مکان هستند.
۴. باشگاه های ورزشی

اغلب باشــگاه ها در این فصل گرم به سیســتم خنک کننده مجهز هستند. در حالی که برای 
مقابله با کرونا، سیستم تهویه هوا مهم است نه خنک کننده. موضوع اصلی، گردش همه ساعته 
هوا اســت به طوری که ویروس در هوا پخش نشود. دانشمند ثابت کردند که انتقال کرونا از 
طریق هوای آلوده امکان پذیر است.تنها با تنفس یک فرد ناقل یا بیمار به کرونا، در یک محیط 

بدون تهویه هوا، کافی است تا افراد همه اتاق را به این بیماری مبتلا کند. 
5. خانه سالمندان

سالمندان افرادی هستند که سیستم ایمنی بدن شان پایین است و اگر که در برخی از افراد به 
این صورت نباشد باید مراقب شان باشیم. در این شرایط رفتن به خانه های سالمندان علاوه بر 
اینکه ممکن اســت برای خود ما ضرر داشته باشد، بیشتر ممکن است به آنها آسیب برسانیم. 
بدن ما به دلیل داشتن سیستم ایمنی قوی تر ممکن است ناقل ویروس کرونا باشد ولی کالبدی 

که هدف این ویروس قرار می گیرد، بدن عزیزانی باشد که کهولت سن دارند.

22۹ فوتی کرونا در 24 ساعت گذشته و 25 استان در شرایط قرمز و هشدار

هشدار؛ کرونا باز هم رکورد زد

شناسـایی  از  بهداشـت  وزارت  سـخنگوی 
کشـور  در  کوویـد1۹  جدیـد  مـورد   ۲6۲5
طـی ۲۴ سـاعت گذشـته خبـر داد و گفـت: 
متاسـفانه در طول ۲۴ سـاعت گذشته، ۲۲۹ 
دسـت  از  را  خـود  جـان  کوویـد1۹  بیمـار 

دند. دا
دکتـر سیماسـادات لاری گفـت: از دیروز تا 
امـروز 31 تیر 13۹۹ و بر اسـاس معیارهای 
قطعـی تشـخیصی، دو هـزار و 6۲5 بیمـار 
کشـور  در  کوویـد1۹  بـه  مبتـلا  جدیـد 
شناسـایی شـد کـه  یک هـزار و ۹۷۷ نفر از 

آنها بسـتری شـدند.

وی ادامـه داد: مجمـوع بیمـاران کوویـد1۹ 
در کشـور بـه ۲۷8 هـزار و 8۲۷ نفر رسـید.

وی گفـت: متاسـفانه در طـول ۲۴ سـاعت 
گذشـته، ۲۲۹ بیمـار کووید1۹ جـان خود را 
از دسـت دادنـد و مجمـوع جـان باختـگان 
ایـن بیماری بـه 1۴ هزار و 63۴ نفر رسـید.

لاری ادامـه داد: خوشـبختانه تـا کنون ۲۴۲ 
هـزار و 351 نفـر از بیمـاران، بهبـود یافته و 

یـا از بیمارسـتانها ترخیص شـده اند.
وی افـزود:  358۹ نفـر از بیمـاران مبتلا به 
کوویـد1۹ در وضعیـت شـدید ایـن بیماری 

تحـت مراقبت قـرار دارند.

بـه گفتـه وی، تـا کنـون دو میلیـون و ۲01 
هـزار و ۹58 آزمایـش تشـخیص کووید1۹ 

در کشـور انجام شـده اسـت.
فـارس،  مازنـدران،  اسـتانهای  افـزود:  وی 
آذربایجـان هـای شـرقی و غربی، خراسـان 
رضوی، البرز، خوزسـتان، لرسـتان، گلستان، 
کرمـان، زنجـان و ایـلام در وضعیـت قرمز 

دارند. قـرار 
سـخنگوی وزارت بهداشـت گفت: همچنین 
بوشـهر،  اصفهـان،  تهـران،  اسـتانهای 
خراسـان  مرکـزی،  قزویـن،  هرمـزگان، 
شـمالی، همدان، خراسـان جنوبی، سـمنان، 

سیسـتان و بلوچسـتان، اردبیـل و کهگیلویه 
و بویـر احمـد هـم در وضعیت هشـدار قرار 

رند. دا
لاری بـر لـزوم رعایـت اصـول سـه گانـه 
بهداشـتی یعنـی فاصلـه گـذاری اجتماعی، 
شسـت و شـوی مکرر دسـت ها و اسـتفاده 
از ماسـک هنـگام خـروج از منـزل و حضور 
در اماکـن تجمعـی و سربسـته تاکیـد کـرد.

وی بـا اشـاره بـه سـامانه ۴030 ادامـه داد: 
ایـن سـامانه با ارایه مشـاوره هـای عمومی 
و تخصصـی کرونـا بـه صـورت ۲۴ سـاعته 
فعـال اسـت و هر گونه سـوال دربـاره کرونا 

از جملـه تغذیه، سـالمندی، مـادران باردار و 
... را مـی توانیـد با کارشناسـان این سـامانه 

در میـان بگذارید.
لاری گفـت: اگـر علایمی از کرونا داشـتید 
بـا سـامانه ۴030 تمـاس بگیرید تـا نزدیک 
تریـن مرکـز بهداشـتی 16 سـاعته را جهت 
مراجعـه بـه شـما معرفـی کننـد و بـه ایـن 
ترتیـب از مراجعـه شـما بـه بیمارسـتان هـا 
خـودداری خواهـد شـد. در ایـن مراکـز 16 
سـاعته در صـورت داشـتن علایـم در فـرد 
مراجعـه کننـده، شـرایط اخـذ تسـت کرونـا 

وجـود دارد.

خبر

تجهیزات هست اما...
در بحران کرونا و پیک دوم، پشتیبانی دانشگاه علوم پزشکی مشهد برای تهیه ملزومات پزشکی تلاش بی وقفه کرد، اما این تلاش چقدر جواب گو بوده است؟
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پزشکی مشهد در مصاحبه 
با خبرنگار »صبح امروز« 
گفت: در بحث پوشــش 
اقلام مورد نیــاز بیماران 
کرونایی هــم تا کنون هیچ 
مشکلی نداشتیم و بیماران از 
این خدمات بهره مند شده اند.

امیــر پرویز توســلی عنوان 
کــرد: بخشــی از وظایــف 
مدیریت پشــتیبانی دانشگاه 
علوم پزشکی، تامین هفتگی تجهیزات مصرفی 
برای مراکز درمانی کرونا مانند: دارو، ماســک، 
گان و انواع پوشــش های حفاظت فردی است و 
بــا توجه به تلاش شــبانه روزی همکاران با در 
ایــن بخش ما کمبودی در این حوزه نداشــتیم. 
البته بخاطر مصرف زیاد برخی از این اقلام مانند 
ماسک گاهی با مشــکل مواجه می-شویم، اما 
این به معنای عدم تهیه نیست، بلکه صحبت از 
دشــواری تهیه کردن است و تا کنون بر اساس 
پروتکل های ابلاغی تمام وســایل و تجهیزات 
تامیــن شــده اند. در بحث پوشــش اقلام مورد 
نیاز بیماران کرونایی هم تا کنون هیچ مشــکلی 
نداشــتیم و بیمــاران از این خدمــات بهره مند 

شده اند.
آینده نگری برای فصل  های سرد

توســلی ادامه داد: با توجه به اینکه ممکن است 
ما در فصل های پاییز و زمســتان دوباره شــاهد 
پیک این بیماری باشــیم، ما در بخش مدیریت 
پشتیبانی، احتمالات را بررسی کرده  و برخی از 
اقلام خریداری شــده را دپو می کنیم تا در آینده 

مشکلی با تهیه تجهیزات مصرفی نداشته باشیم.
جبران کمبود نیرو

او در رابطه با اهداف بلند مدت و کارهای انجام 
شــده این نهاد برای مقابله با کرونا توضیح داد: 
با وجود  بحران کنونی، برنامه-ریزی هایی انجام 
شده مبنی بر حضور فعال کارکنان جهت خدمت 
رسانی بهتر و سریعتر به بیماران، به عنوان مثال 
بــا در نظر گرفتن حجم بســیار بالای کالاهای 
ورودی و خروجــی، با همــکاری دیگر کارکنان 
در بخش هــای دیگر دانشــگاه،  اقدام به توزیع 
تجهیزات و اقلام خریداری شده در سطح استان 

کرده ایم تا مراکز درمانی دچار کمبود یا نداشتن 
اقلام مصرفی نشوند.

زنده شدن آمبولانس ها
مدیر پشتیبانی دانشگاه علوم پزشکی مشهد ادامه 
داد: اویل شــروع بیماری کووید1۹ در کشور ما 
اقدام به بازسازی و تعمیر سریع آمبولانس هایی 
کردیم که در پارکینگ ها در صف تعمیر بودند و 
اکنون این آمبولانس ها در ناوگان اورژانس115 
و دانشــگاه های علوم پزشــکی در حال انجام 
خدمت رسانی هستند. همچنین بر اساس تصمیم 
کمیته مبارزه با کرونا در دردانشگاه و کمک های 
اســتانداری، احداث نگاهت گاه بیماران کرونا در 
دســتور کار قرار گرفت که نقاهت گاه قبلی را در 
آینده ای نزدیک به نقاهــت گاه بزرگتری تبدیل 
خواهیم کرد. ضرورت تهیــه انبارهایی با هدف 
نگه داری تجهیزاتی که در آینده ممکن است نیاز 
داشــته باشیم نیز با موفقیت به سرانجام رسید و 
اکنون می توان امیدوار بود در پیک بعد مشکلی با 

تهیه تجهیزات پزشکی نداشته باشیم.
کیفیت ماسک ها و گان ها قبل از خرید یا 

توزیع بررسی می شوند
توسلی در پاسخ به سوال خبرنگار »صبح امروز« 
مبنی بر گلایه برخی از پرستاران در مورد کیفیت 
گان و ماســک گفت: در حال حاضر شکایت یا 
اطلاعات رســمی در این زمینه به ما نرســیده 
اســت، کما اینکه تمام ملزومات پزشکی قبل از 
خرید در یک کمیته ناظر بررســی می شوند و بر 
اساس کارشناسی آن کمیته و استانداردهایی که 
ابلاغ شــده تهیه می شوند. ممکن است در اوایل 
بحث کرونا این مشکلات وجود داشته، اما اکنون 

به هیچ عنوان مشکلی نداریم. 

نیروی محدود، منابع محدود
او در قســمت پایانی صحبت هایش اضافه کرد: 
مانند جبهه که نیروهای پشتیبانی اش کمتر دیده 
می شــوند، در بحــث کرونا هــم نیروهای حوزه 
پشتیبانی کمتر در معرض توجه قرار می گیرند. اما 
باید بدانیــم یکی از چرخ دنده های مهم در مبارزه 
با کرونا، پشــتیبانی اســت. از مردم هم خواهش 
می کنم پروتکل های بهداشــتی را رعایت کنند، 
چون هم نیروهای ما محدود هستند هم منابع ما، 
اما امیدواریم به زودی بر این مشکل غلبه کنیم و 
مردم هرچه زودتر به زندگی عادی خود بازگردند.
تجهیزات دستگاهی در آینده دچار مشکل 

خواهند شد
در ادامه دکتــر علیرضا جــوان، مدیر تجهزات 
و ملزومات پزشــکی دانشــگاه علوم مشهد، در 
خصوص وضعیت تجهیزات پزشــکی در سطح 
اســتان گفت: در مــدت این پنج مــاه که ما با 

بحران کرونا مواجه هستیم خوشبختانه توانستیم 
تجهیزات بســیار خوبی را برای دانشــگاه تهیه 
کنیم و در اختیار بیمارســتان های ســطح شهر 
مشــهد و هم در ســطح خراســان رضوی قرار 
بدهیم. اما نباید این موضوع را نادیده گرفت که 
با بالارفتن تعدا مریض های بدحال، اســتهلاک 
این وسایل نیز بالا رفته است. چنانکه ما در روز 
شاهد تعداد 150عدد سی تی اسکن هستیم و این 
باعث شــده تا فشار بســیار زیادی بر دستگاه ها 
وارد شــود. در صورت ادامه قطعا این دستگاه ها 
دچار مشکل خواهند شد. دستگاه های ونتیلاتور 
و سایر دستگاه هایی که در بخش آی سی یو مورد 
نیاز هستند در تعداد بسیار زیادی تهیه شده و در 
اختیار بیمارســتان ها قرار گرفته اما بازهم تاکید 
می کنم با روندی که رشــد بیماران بد حال دارد 
مــا در آینده دچار کمبود تجهیزات دســتگاهی 

خواهیم شد. 

انجام تست کرونا در منزل مجاز است؟
مدیر اداره امور آزمایشــگاه های دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی با اشاره به نحوه برخورد 
با تخلفــات و فعالیت های خــارج از چارچوب 
آزمایشــگاه ها، توضیحاتی در رابطه با شرایط 
انجام تست کرونا در منزل و برخی فعالیت های 
نوین در حوزه آزمایشــگاهی مانند آزمایشگاه 
های آنلاین و یا اپلیکیشــن های پزشکی ارایه 

کرد.
به گزارش ایسنا، دکتر سید محمدرضا یثربی با 
اشاره به صدور پروانه  تأسیس و مسئولیت فنی 
آزمایشگاه ها به عنوان یکی از مهم ترین وظایف 
اداره امور آزمایشــگاه ها، عنوان کرد: ممیزی و 
نظارت بر مراکز آزمایشــگاهی تحت پوشش، 
رسیدگی به شــکایات مراجعین به آزمایشگاه 
های تحت پوشــش و بررسی درخواست های 

تأسیس برخی از شرح وظایف این اداره است.
وی بــا بیــان اینکــه نظــارت بــر عملکرد 
آزمایشــگاه های تحت پوشش دانشگاه اساس 
کار اداره امور آزمایشگاه ها را تشکیل می دهد، 
عنــوان کــرد: بازدیدهای دوره ای یــا مبتنی 
بر رعایت اســتانداردها  بر شــکایات، نظارت  
وتعرفه های مصوب وزارت خانه و شورای عالی 
بیمه و سایر موضوعات فنی و پزشکی مرتبط با 
اداره  از جمله وظایف کارشناسان  آزمایشگاه ها 

امور آزمایشگاه ها تعریف شده است. 
وی با اشــاره به پروســه نظارت بــر عملکرد 
آزمایشــگاه ها و اصــلاح فرایندهــا، گفــت: 
شــاخص های عملکردی و اســتاندارد فعالیت 
آزمایشــگاه ها از ســوی وزارتخانه اعلام و به 
آزمایشگاه ها ابلاغ می شــود،  طی نظارت ها و 
بازدیدهــای دوره ای تمام این آیتم ها بررســی 
شــده و اگر مطابق با استاندارد نباشد در مرحله 
اول تذکــر و فرجه داده می شــود و در صورت 
عدم اصلاح نســبت به برخورد قانونی و حتی 

پلمب مرکز اقدام می شود.
دریافت هزینه آزمایشگاه به روش های 

غیرمعمول تخلف محسوب می شود
یثربی با بیان اینکه دریافت هزینه آزمایشــگاه 
بــه روش های غیرمعمول و خارج از رقم تعرفه 
تخلف محسوب می شــود، گفت: شکایت های 
مرتبط با این مســایل بلافاصله بررســی شده 
و درصورت تایید، ضمن برخورد با آزمایشــگاه، 
هزینــه اضافی دریافت شــده به فرد شــاکی 
بازگردانــده می شــود و این مســاله به عنوان  
امتیاز منفی در پرونده و ســابقه آزمایشگاه درج 

می شود.
وی تاکید کرد: شهروندان در صورت برخورد با 
این موارد می توانند شــکایات خود را به سامانه 

16۹0 اعلام کرده و یا مســتقیماً با اداره امور 
آزمایشگاه های معاونت درمان دانشگاه ها ارتباط 

برقرار کنند.
مراکز مجاز برای انجام تست کرونا و 

نمونه گیری آزمایشگاهی در منزل
یثربی در ادامه با تاکید بــر اینکه نمونه گیری 
و انجــام تســت در منــزل تنهــا در مــوارد 
خاصی امکانپذیر اســت، گفت: انجام تســت 
و نمونه گیــری در منزل تنها از ســوی مراکز 
خدمات پرســتاری و درمان در منزل تایید شده 
از سوی وزارت بهداشت، مجاز است. به عبارت 
دیگر اگر فردی قادر به مراجعه به آزمایشــگاه 
با آزمایشگاه  نباشد، مراکز خدمات پرســتاری 
طرف قرارداد خود تماس می گیرند و کارشناس 
آزمایشــگاه همراه با تجهیزات برای اخذ نمونه 
به منزل بیمار مراجعه کرده و نمونه اخذ شــده 
را در محیط نگهدارنده استاندارد به آزمایشگاه 

منتقل می کند.
وی بــا بیان اینکه وزارت بهداشــت آیین نامه 
و دســتورالعمل مشــخصی برای ارایه خدمات 
پرســتاری و بالینی در منــزل تدوین کرده که 
بــرای معاونت هــای درمان دانشــگاه ها لازم 
الاجراست، اظهار کرد: مراکز مجاز ارایه خدمات 
پرســتاری در منزل تحت دستورالعمل خاصی 

نســبت به ارایه خدمات درمانی و پرستاری به 
بیمــاران اقدام می کنند کــه نمونه گیری برای 
انجام آزمایش و اخیرا با توجه به شیوع بیماری 
کرونا، انجام تست کرونا نیز شامل این خدمات 

می شود.
وی بــا بیان اینکه مراکز ارایــه کننده خدمات 
پرستاری و بالینی در منزل معمولا با پزشکان، 
مراکز درمانی و آزمایشــگاه ها طــرف قرارداد 
هســتند، توضیح داد: در این راســتا برخی از 
خدمات آزمایشگاهی برای بیمارانی که امکان 
مراجعه حضوری به آزمایشــگاه ندارند، توسط 

این مراکز ارایه می شود.
یثربی ادامه داد: در رابطه با تســت کرونا نیز با 
توجه به شرایط و محدودیت های خاص تست 
PCR، یعنی اخذ نمونه از نقطه خاصی از حلق 
یا بینی، نمونه گیر با مهارت آزمایشــگاه های 
مجاز وزارت بهداشت، توســط مراکز خدمات 
 )VTM( پرســتاری در منزل اعزام می شوند و
نمونه اخذ شده در داخل محیط های نگهدارنده 
ویروســی به آزمایشگاه حمل شــده و پس از 

انجام آزمایش، نتیجه آن ارسال می شود.
توضیحاتی در رابطه با اپلیکیشن ها و 

آزمایشگاه های آنلاین
مدیر اداره امور آزمایشــگاه های دانشگاه علوم 

پزشکی شهید بهشتی در ادامه با اشاره به برخی 
از شــیوه های نوین انجام تست و آزمایش های 
پزشــکی، با بیان اینکه اغلب آزمایشــگاه های 
آنلایــن از نظر فنــی و اســتاندارد قابل  قبول 
نیســت، اظهار کرد: همچنین اپلیکیشــن ها و 
اســتارتاپ های مختلف در زمینه های پزشکی 
و آزمایشــگاهی فعالیت می کنند که اغلب آنها 
مجاز و مورد تایید نیســت، ولی متأسفانه مردم 
به دلیل بی اطلاعی و عدم آگاهی به آنها اعتماد 

می کنند.
وی با تاکید بر اینکه فعالیت خارج از چارچوب 
و اســتاندارد این اپلیکیشن ها تخلف محسوب 
می شود، گفت: اغلب این اپلیکیشن ها به دلیل 
عدم رعایت اســتانداردها و اصول و قواعد فنی 
آزمایشگاه، گرفتاری های زیادی ایجاد می کنند. 
با این حال از استارتاپ های فعال در چهارچوب 

استاندارد حمایت و پشتیبانی می شود.
یثربی در خاتمــه در خصوص حمایت دولت از 
نوآوری و فعالیت های خلاقانه و اســتارتاپی در 
حوزه سلامت، اظهار کرد: اگر این فعالیت ها  در 
چارچوب مشخص و استاندارد وزارت بهداشت 
باشد، مورد حمایت سیستم دولتی قرار می گیرد، 
ولی متأســفانه در چند مــورد تخلفاتی صورت 

گرفت که البته با آنها برخورد شد.

در حال حاضر شکایت 
یا اطلاعات رسمی در این 
زمینه به ما نرسیده است، کما 
اینکه تمام ملزومات پزشکی 
قبل از خرید در یک کمیته 
ناظر بررسی می شوند و بر 
اساس کارشناسی آن کمیته 
و استانداردهایی که ابلاغ 
شده تهیه می-شوند. ممکن 
است در اوایل بحث کرونا 
این مشکلات وجود داشته، 
اما اکنون به هیچ عنوان 
مشکلی نداریم
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سالار عقیلی کنسرت 
آنلاین برگزار می کند

ســالار عقیلی خواننده موســیقی سنتی روز ســوم مرداد همراه با همسرش حریر 
شریعت زاده کنسرت آنلاینی را پیش روی مخاطبان قرار می دهد.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از مهر، کنســرت آنلاین ســالار عقیلی 
با  همراهی  همســرش حریر شریعت زاده به  عنوان نوازنده پیانو ساعت ۲0:30 روز 

سوم مرداد ماه از طریق یکی از اپلیکیشن های رسمی کشورمان برگزار می شود.
ســالار عقیلی از جمله هنرمندانی اســت که طی ماه های گذشــته به دلیل شیوع 

ویروس کرونا و همه گیر شــدن بیماری کووید 1۹عمدتاً خانه نشینی را ترجیح داده 
اســت، پیش از این نیز همراه با همسر و فرزندش ماهور اجرای زنده ای را از منزل 

برای طرفدارانش اجرا کرده بود.
ســالار عقیلی چندی پیش با همراهی پرویز پرســتویی، فاضل جمشیدی، علیرضا 
بهرامی در راستای پویش مُشا هنر برای همدلی و همراهی با مردمی که این روزها 

در قرنطینه خانگی به سر می برند، قطعه ای را با نام »همدم« منتشر کردند.
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 کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با
 ۷ تریلی، سینما و تئاتر را به روستاها می برَد

پنج تماشــاخانه  جدید به ناوگان تریلی های ســیار کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
می پیوندند تا تعداد این صحنه های سیار نمایشی به ۷ خودرو در کشور افزایش یابد.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل کانون، 
۴8سال پیش یعنی در سال 1351 نخستین تریلی سیار کانون راه جاده های کشور را انتخاب 
کرد و با حضور هنرمندان جوان آن روزها، که اکنون به هنرمندان نام  آشــنای تئاتر و سینما 
تبدیل شــده اند، شادی و نشاط را با بهره گیری از هنر و رســانه ارزشمند تئاتر به کودکان و 

نوجوانان شهرها و روستاهای ایران هدیه کرد.
این تریلی پیر پس از ۴6 ســال فعالیت سرانجام دو ســال پیش و در آبان 13۹۷ بازنشسته 
شــد و به موزه خاطره های کانون پیوست و البته جای خود را به دو تریلی جدید داد که یکی 

تماشاخانه سیار نام گرفت و دیگری در خدمت کاروان پیک امید بود.
تماشاخانه سیار اکنون هم پای پیشرفت های فناوری دیگر، تنها یک صحنه برای اجرای تئاتر 
کودک و نوجوان نیست و با استفاده از امکانات نوین صدا و تصویر، امکان نمایش فیلم برای 

کودکان و نوجوانان را نیز فراهم کرده است.
تریلی دوم نیز در دو ســال گذشته با حضور در مناطق محروم و مناطق بحران زده از سیل و 
زلزله در قالب طرح »پیک امید و مهربانی« در کنار کودکان و نوجوانان شهرها و روستاهای 
کم برخوردار و آسیب دیده از حوادث طبیعی بود و مربیان کانون در کنار این تریلی مجموعه ای 

از فعالیت های کانون را در اختیار این بچه ها قرار می دادند.
اکنون با همراهی و مشــارکت وزارت کشــور جمهوری اســلامی ایــران 5 تریلی جدید یا 
تماشــاخانه ســیار در اختیار کانون قرار گرفته و در حال آماده ســازی است تا نقاط بیشتری 
از پهنه وســیع ایران بزرگ تحت پوشش این خدمات فرهنگی و هنری کانون قرار بگیرد و 
تعداد بیشتری از کودکان و نوجوانان شادمانه به تماشای فیلم ها و تئاترهای کانون بنشینند.

5 تماشاخانه جدید تا دو ماه آینده تجهیز و آماده سازی می شود و قرار است جای خالی تریلی 
قدیمی کانون را پر کنند که ســال ها یادآور خاطره ی شیرین تماشای تئاتر در ذهن کودکان 

و نوجوانان ایران بوده است.
از ســویی افزایش تعداد تریلی های سیار، هم امکان تماشای فیلم و تئاتر برای تعداد بیشتری 
از بچه ها را در گوشــه گوشه ســرزمین ایران فراهم می کند هم بر تعداد گروه های نمایشی 
فعال در عرصــه تئاتر کودک و نوجوان خواهد افزود و حمایت کانون از این گروه ها را درپی 

خواهد داشت.
کانون پرورش فکری بســیار امیدوار است با راه اندازی این امکان جدید، سفر این تریلی ها به 
شهرها و روستاهای ایران آغاز شود و پس از دوران سخت شیوع بیماری کرونا، تماشاخانه های 

سیار کانون نویددهنده روزهای شاد و پر از سلامت و امید در بین ایرانیان باشند.

ترکیه میزبان اصغر فرهادی شد

کارگردان برنده جایزه اســکار در مسترکلاسی آنلاین درباره سینما، کارگردانی و قصه گویی 
برای مخاطبانش در ترکیه حرف زد.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از مهر، سازمان رادیو و تلویزیون ترکیه )TRT( در 
جشنواره روزهای فیلمنامه نویسی »Punto TRT 1۲« میزبان اصغر فرهادی از راه دور شد.

فرهادی در این جلسه با مخاطبانش از طریق مجازی درباره سینما، کارگردانی و قصه گویی 
صحبت کرد.

وی با اشاره به این که دو نوع کارگردان وجود دارد گفت: یک دسته از کارگردان ها مانیفست، 
ایدئولوژی و دردســرهای خودشــان را دارند؛ آن ها فیلم می سازند تا نیت خودشان را تصویر 

کنند. دسته دیگر کارگردان ها اما فکر نمی کنند که فیلم باید این چیزها را بیان کند.
فرهــادی گفت: کارگردان موفق بیش از همه به ارزش های گذشــته خود توجه دارد و مثلًا 

خاطرات کودکی اش در ساختن فیلم همراه او هستند.
این کارگردان برای نمونه به فیلم »جدایی نادر از ســیمین« اشــاره کرد و افزود: برای مثال 
در این فیلم اولین تصویر از گذشــته به ذهن من خطور کرد و مرا به ســمت خود کشــید و 
من بر مبنای آن فیلمنامه را نوشــتم. در واقع واکنش یا اطلاعات هســتند که همراه تصویر 
مرا به ســمت خود می کشــند. از ســوی دیگر فیلم هایی که بر مبنای ایدئولوژی ســاخته 
می شوندنمی توانند دائمی باشند، زیرا در واقع از افکار کارگردان بیرون می آیند نه از قلبشان.

فرهــادی با تاکید بر این که همه داســتان ها از درگیری یا تلفیق عشــق و خشــونت پدید 
می آیند، توضیح داد: امروز عشــق در سرتاسر جهان وجود دارد و خشونت هم وجود دارد که 
به آن آســیب می رساند. اما در دوره مدرنی که ما در آن زندگی می کنیم، روش روایت عشق 
زبان های مختلفی دارد. به همین دلیل، تغییرات در جهان باعث تغییر زبان و شــکل این دو 
احســاس می شــود.فرهادی در ادامه تاکید کرد که انتظار ندارد مخاطبان در سراســر جهان 

فرهنگ ایرانی را درک کنند.
وی گفت: نباید همان طور که داســتان نوشته می شود درک شود. به نظرم، اگر سناریویی را 
که می نویســم باور کنم و از آن راضی باشــم، مردم دیگر نقاط جهان هم از آن قطعاً راضی 

خواهند شد و از آن متأثر می شوند.
این کارگردان ایرانی با تأکید بر موفقیت جهانی ســینمای ایران توضیح داد: ســینمای ایران 
ابتدا واکنشی در برابر سینمای اروپا به ویژه هالیوود بود. این امر آنقدر عادی شد که مخاطبان 

می خواستند از طریق آن زندگی واقعی و ساده را در خیابان ببینند.
وی اضافه کرد: از این نظر، من مفاهیم زندگی و واقعیت را متفاوت می بینم. چیزی که شــما 
در بســیاری از فیلم های ایرانی می بینید نگاهی متفاوت از زندگی اســت. در حقیقت، ما یک 
نقطــه تضاد به واقعیت فیلم هایمان اضافه می کنیم تا بتوانیم زندگی را با دیدگاه واقعیت بهتر 

ببینیم.
فرهادی تاکید داشــت که در یک فیلم واقع گرایانه، بیان بخشی از زندگی، به معنای موفقیت 
اســت. او گفت: اما خلق کردن اعماق جدید در دنیایی که در فیلم به نظر می رسد در حقیقت 

هنر است.
جشنواره فیلمنامه نویسیتی آرتی که به پیشبرد پروژه های فیلمسازان در مرحله فیلمنامه نویسی 
کمک می کند، شــنبه با یک مراســم اهدای جوایز به اتمام رسید. فیلمسازان شناخته شده ای 
از بریتانیا، ســوئد، آلمان، ایتالیا، فرانسه، کرواسی، بوســنی و هرزگوین و قطر در این رخداد 

سالانه شرکت کردند.

پیرترین بازیگران ایران چه کسانی هستند؟

ستارگان سالمند

 می گویند در جوانی باید موفق شد تا 
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در پیری بهره برد. اما گاهی اتفاق 
افتاده است که زندگی روی خوش 
خود را، دقیقا در دهه ششم و هفتم 
ســال های عمر نشان داده و تلاطم 
جوانــی را دوباره به جویبــار زندگی 

برگردانده است.  
ســینما و تلویزیــون ایران همیشــه 
دســتخوش تغییرات بــوده و بارها با 
معرفــی چهره هــای جدیــد، روزگار 
تازه ای را رقم زده اســت. چهره های 
غالبا مردمی و اجتماعی که تا پیش از این اگر از کنارشان 
می گذشــتیم ممکن نبود که توجه مان را جلب کند، اما با 
یک انتخاب هوشمندانه توســط کارگردانیا فیلم ساز، هم 

روال زندگی آنها تغییر کرده است و هم روزگار سینما.
در این بین چهره های مســنی که غالبا از لفظ سالخورده 
یا پیر برای آنها اســتفاده می کنیم هم کم نیســتند و در 
این گزارش به بهانه درگذشت یکی از پیرمردهای جذاب 
ســینما و تلویزیون، بازیگرانی که در ســالمندی مشهور 

شدند را معرفی می کنیم.
پیرترین بازیگر سینمای ایران

اردشــیر کاظمــی را با 
عصا و صورت صامتش 
به یــاد داریــم، او که 
ملقب به پیرترین بازیگر 
حــال حاضر ســینمای 
ایران اســت. بــه گفته 
رسانه ها ۹۹ سال  دارد و 
این اواخر هــم در تیزر 
تبلیغاتی یکی از محصولات غذایی حضور داشــته است. 
کاظمی از آن دســت هنرپیشه هایی است که بدون گفتن 
کمتریــن دیالوگ تنها بــا تیکه بر چهــره  و نگاه های 
شیرینش، مورد توجه قرار گرفته است. هر چند مردم او را 
در مجموعه »پژمان« به یاد دارند، اما او از ســال 1380 

وارد دنیای بازیگری شده است.  
اردشــیر کاظمی، بازیگر تلویزیون و سینما، سال 1۲۹۹ 
در شــهر بندرانزلی به دنیا آمده اســت. او روزنامه نگار،   
تاریــخ دان و بازیگــر اســت. حمید جبلی ســال 1380 
کاظمی را به عنــوان یکی از بازیگران فیلم ســینمایی 
»خواب ســفید« انتخاب کرد و موجــب ورود او به عالم 
ســینما شد. اردشیر کاظمی همان ســال در فیلم »قارچ 
سمی« به کارگردانی رســول ملاقلی پور حضور داشت و 
با ایفــای نقش در فیلم »دایره زنگی« در کنار بازیگرانی 
چون مهران مدیری و امید روحانی، بیشــتر شناخته شد. 

در کارنامه فعالیت های هنــری او نقش آفرینی در 1۷ اثر 
سینمایی و چهار نمایش صحنه ای به چشم  می خورد. 
خاله دوست داشتنی تئاتری ها که سیمرغ گرفت

یزدان بخــش  شــیرین 
اســت.  اصفهان  متولد 
بازیگری  حرفه  از  پیش 
به مدت 3۲ سال کارمند 
دخانیات  اداره  در  دولت 
براســاس  وی  بــود. 
انجام  که  مصاحبه هایی 
از  پــس  اســت،  داده 
بازنشســتگی یکی از طرفــداران پروپاقــرص تئاترها و  
رویدادهای فرهنگی  و از علاقه مندان به هنر موســیقی 
بوده اســت. تا جایــی که هنرمنــدان تئاتــر او را خاله 
دوست داشتنی تئاتر می خواندند. تا اینکه به  طور اتفاقی و 
بنابر درخواســت افشین هاشــمی، با ایفای نقش در فیلم 
»لطفاً مزاحم نشــوید« وارد عرصه بازیگری سینما شد و 
حالا یکی از مادرهای معروف ســینمای ایران است. اما 
بازی متفاوت او موجب شــده است که یزدان بخش تنها 
یک مادر نباشد و موجب شکل گیری نقش های ماندگاری 
مانند شخصیت احترام الســادات در فیلم »بوسیدن روی 
ماه« شــده است. او به خاطر ایفای نقش در فیلم » ابد و 
یک روز «، نامزد دریافت جایزه ســیمرغ بلورین بهترین 
بازیگر نقش دوم زن از ســی و چهارمین دوره جشــنواره 
فیلم فجر شــده  است. همچنین وی به خاطر ایفای نقش 
در فیلم »لطفاً مزاحم نشوید« برنده جایزه سیمرغ بلورین 
بهترین بازیگر نقش دوم زن از بیســت و هشتمین دوره 
جشــنواره فیلم فجر شــده  اســت. دیپلم افتخار بهترین 
بازیگری در بخش جلوگاه شــرق - ســینمای آســیا از 
سی امین جشنواره فیلم فجر برای بازی در فیلم »بوسیدن 
روی ماه« اشــاره کــرد. از آخریــن نقش آفرینی های او 
می توان به بازی در فیلم »آشــغال های دوست داشتنی« 

اشاره کرد. 
از خاله فروغ تا مادربزرگ

دوست داشتنی  همبازی 
در  یزدان بخش  شیرین 
روی  »بوســیدن  فیلم 
ماه« رابعه مدنی بود که 
در آن فیلم با شخصیت 
را  او  فــروغ  خالــه 
می کــرد.  همراهــی 
همراهی این دو بازیگر 
در آن فیلم لحظه های به یاد ماندنی را ســاخت. رابعه 
مدنی درباره بازی دراین فیلم گفته اســت: »بوســیدن 

روی ماه« خیلی فیلم احساســی برای من بود و برایم 
فقط بازیگری نبود. برایم با فیلم های دیگری که بازی 
کرده بودم، تفاوت داشت. زمانی که فیلم نامه را خواندم 
عنوان شــد که این فیلم بیان احساسات است و تأکید 
کردم که از این لحاظ وحشــت دارم که نتوانم از پس 
نقش بربیایم. امیدوارم توانســته باشــم این کار را به 
درســتی انجام دهم. روزی که من رفتم ســتاد معراج 
بازی کردم، فردای آن روز زیر ســرم بودم، زیرا با تمام 
وجــود بازی کردم و مدام حس می کردم که خاله فروغ 

قصه هستم.
 وی، یکی از ســالمندان شیرین ســینمای ایران است 
که دیر به سینما وارد شــده است. رابعه مدنی در سال 
13۲0 در همدان متولد شده و پیش از آنکه بازیگر شود، 
مهم ترین ارتباطش با دنیای ســینما مربوط به پسرش 
امیر شهاب رضویان یکی از کارگردانان سینمای ایران 
است. رابعه مدنی به مدت 30 سال معلم پیش دبستانی 
و کارمند آموزش و پرورش بود و پس از بازنشســتگی 
وارد عرصه بازیگری شد. او فعالیت سینمایی خود را از 
ســال 1380 با فیلم ســفر مردان خاکستری آغاز کرد. 
رابعه مدنی در ســریال هایی نظیر »وضعیت ســفید«، 
»بوسیدن روی ماه« و »پایتخت ۲«، بازی کرده  است. 
او تندیــس حافظ بهترین بازیگــر زن را برای بازی در 
فیلم »برف« در کارنامه دارد. مخاطبان تلویزیون مدنی 
را به عنوان مادربــزرگ مهربان و صبور و خوش لهجه 

سریال »وضعیت سفید« به یاد دارند.
»بی بی« سینمای ایران

مــادر دیگــری که به 
واسطه پسر کارگردانش 
بازیگری  دنیــای  وارد 
شــد، »بی بی« معروف 
ســریال » قصه هــای 
اســت.   » مجیــد 
)فاطمه(  پروین دخــت 
متولــد   یزدانیــان 
1306در  نجف آباد و مادر کیومرث پوراحمد، کارگردان 
مطرح ســینمای ایران بود. او از ســال 13۷0 با ایفای 
نقش بی بی در ســریال تلویزیونی قصه های مجید به 
کارگردانی فرزنــدش کیومرث پوراحمــد، وارد دنیای 
بازیگر شد  و سپس در سال 13۷1 با بازی در فیلم های 
صبح روز بعد و شــرم به کارگردانی پسرش وارد سینما 
شد. پروین دخت یزدانیان در فعالیت کوتاه مدت خود در 
ســینما پس از این دو فیلم، حضور در فیلم های نان و 
شــعر -13۷۲، خواهران غریب -13۷۴ و شــب یلدا 
-13۷۹ را بــه کارگردانی فرزندش کیومرث پوراحمد و 

ایفای نقش در فیلم مهریه بی بی- 13۷3 ساخته اصغر 
هاشمی را تجربه کرد. حاصل این حضور هم دو دیپلم 
افتخار و یک نامزدی در جشــنواره فیلم فجر بود. وی 
همچنین در ســریال سرنخ بازی کرده بود. با این همه 
مخاطبان سینما و تلویزیون او را با نام بی بی  به خاطر 
داشــتند. کیومرث پوراحمد در مصاحبه های بسیاری در 
مورد بازی بی بی گفته اســت: او در مجموعه قصه های 
مجیــد همــان کاری را می کرد که همیشــه در خانه 
خودش انجــام می داد، همان لباس ها را می پوشــید و 
همان رفتار را داشت. پروین دخت یزدانیان پس از ابتلا 

به بیماری آلزایمر، در 5 فروردین 13۹1 درگذشت. 
»خاله قزی« و اجرای نقش طنز

بیشــتر او را با دیالوگ 
معروفــی که می گفت: 
»تــو جیب ما رو نزن« 
می شــناختند. حلیمــه 
در   1313 سعیدی)زاده 
بازیگر  قزوین(  ضیاآباد 
سینما و تلویزیون ایران 
اســت. او بیشتر در آثار 
طنز تلویزیونی حضور داشته  است. اولین  حضور او جلو 
دوربین در فیلم دکتر »قریب« در نقش مادر علی بوده 
 است. اما پیشــنهاد رضا عطاران برای بازی و بردنش 
مقابل دوربین ســریال تلویزیونی موجب شهرت او شد.   
بیشتر او را با نقش »خاله قزی« در سریال خوش نشین ها 
به خاطــر دارند. حلیمه ســعیدی علاوه بــر بازی در 
ســریال های »متهــم گریخــت« و »  بزنــگاه«   به 
کارگردانی رضا عطاران و »عید امسال« و »زن بابا« به 
کارگردانی ســعید آقاخانــی، در فیلم های ســینمایی 
»اخراجی ها« و »طلا و مس« و... هم بازی کرده است.

خداحافظ پیرمرد طناز
پورمخبر،  احمد  مرحوم 
و  ســینما  بازیگــر 
در  کشورمان  تلویزیون 
ســال 131۹ در محله 
متولد  تهران  گلوبندک 
از  شــد. پورمخبر پس 
بازنشســتگی  در سال 
13۷5 بــرای اولین بار 
در چند ســکانس کوتاه فیلم »بچه های آسمان« جلو 
دوربین رفت و از همان موقع  زندگی هنری اش را آغاز 
کرد. اما شــهرت اصلی وی از دو سریال متهم گریخت 
)رمضــان 8۴( و ترش و شــیرین )نــوروز 86( بود که 

کارگردانی هر دو آن ها بر عهده رضا عطاران بود.

خبر

شیر طلای افتخاری »ونیز« برای دو سینماگر زن
جشــنواره بین المللی فیلم ونیز ۲0۲0، »تیلداســوئینتن« و 
»آن هوی« را به عنــوان دریافت کنندگان جایزه افتخاری 

شیر طلا معرفی کرد.
بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و بــه نقل از ایندیوایر، با 
تصمیم هیات مدیره بینال ونیز و پیشــنهاد »آلبرتو باربرا« 
دبیــر این جشــنواره ســینمایی، »تیلداســوئینتن« بازیگر 
اسکاتلندی برنده اسکار و »آن هوی« کارگردان سرشناس 
هنگ کنگی، دریافت کنندگان جایزه افتخاری شــیر طلای 

هفتاد و هفتمین جشنواره ونیز خواهند بود. 
»سوئینتن« درباره دریافت این جایزه گفت: »جشنواره بزرگ 
ونیز برای ســه دهه اســت که برای من عزیز است و مورد 
تقدیر قرار گرفتن از ســوی آن فوق العاده اســت. آمدن به 
ونیز و جشــن گرفتن سینمای فناناپذیر در مقابل تمامی این 

چالشها، بزرگترین لذت خواهد بود.«
»تیلداسوئینتن« از سال 1۹85 و بازی در فیلم »کارواجیو« 
به کارگردانی »درک یرمان« کار خود را آغاز کرد و در هفت 
فیلم بعــدی این کارگردان از جمله »ادوارد دوم« بازی کرد 
که در سال 1۹۹1 در جشنواره ونیز جایزه بهترین بازیگر زن 
را برای او به ارمغان آورد. »ســوئینتن« شهرت جهانی خود 
را با بازی در فیلم »اورلاندو« )1۹۹۲( به کارگردانی »سلی 
پاتر« کسب کرد. این فیلم بر اساس یکی از رمانهای نوشته 

»ویرجینیا وولف« ساخته شده بود.
این بازیگر 5۹ ساله سابقه همکاری با سینماگران سرشناسی 
چون »جیم جارمــوش«، برادران »کوئن«، »لین رمزی« و 

»لوکاگوادانینــو« را در کارنامــه دارد و در دو فیلــم »برف 
شــکن« و »اوکجا« از ســاخته های »بونــگ جون هو« 
کارگردان کره ای نیز بازی کرده است. »سوئینتن« در سال 
۲00۷ برای بازی در فیلم »مایکل کلایتون« به کارگردانی 
»تونی گیلوری« موفق به کسب جایزه اسکار و بفتا در شاخه 

بهترین بازیگر نقش مکمل زن شد. 
او اخیرا در فیلم »فرستاده فرانسوی« ساخته »وساندرسون«،  
»مموریا« از »آپیچاتپانگویراستاکول« و »سوغاتی« ساخته 
»جواناهاگ« بازی کرده و هم اکنون مشــغول بازی در دو 
پروژه سینمایی از ســاخته های »پدرو آلمادوار« و »جورج 

میلر« است. 
»آن هوی« نیز در واکنش به خبر دریافت جایزه شیر طلای 
افتخــاری ونیز گفت: »آنقدر از این موضوع خوشــحالم که 
احســاس میکنم نمیتوانم واژگان درســتی پیدا کنم. فقط 
امیدوارم همه چیز در دنیا خیلی زود بهبود یابد و هرکســی 

بتواند خوشحالی کنونی من را دوباره تجربه کند.«
این فیلمســاز باتجربه در دهه 1۹۷0 میلادی در دانشــگاه 
هنــگ کنگ و دانشــکده فیلم لندن تحصیــل کرد و پس 
از بازگشــت به هنگ کنگ به عنوان دســتیار کارگردان با 
»کینگلو« استاد ســاخت فیلمهای هنرهای رزمی همکاری 

کرد. 
»هوی« در ســال 1۹۷۹ اولین فیلم بلندش را با نام »راز« 
با بازی »سیلویاچانگ« ســاخت که او را تبدیل به یکی از 
چهره های اصلی در موج نوی ســینمای هنگ کنگ کرد. 

او تاکنون ۲6 فیلم بلند ســاخته که »آوای تبعید« )1۹۹0(، 
»برف تابستانی« )1۹۹5(، »قهرمانهای معمولی« )1۹۹۹(، 
»یک زندگی ساده« و »عصر طلایی« )۲01۴( برخی از این 
آثار هستند. او تاکنون شــش بار و بیش از هر فرد دیگری 
برنده  جایزه بهتریــن کارگردانی از جوایز فیلم هنگ کنگ 

شده است. 

جدیدترین فیلم »آن هوی« با نام »عشق پس از عشق« در 
مراحل پایانی تولید قرار دارد و این احتمال وجود دارد که در 

جشنواره ونیز ۲0۲0 رونمایی شود. 
هفتــاد و هفتمیــن جشــنواره فیلــم ونیــز بــا تمهیدات 
خــاص تحت تاثیر شــیوع کرونــا ازتاریخ ۲تا1۲ســپتامبر 

)1۲تا۲۲شهریور13۹۹( برگزارمی شود.
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مدیرعامل سازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد گفت: نخستین 
جلســه کارگروه دائمی ایمن ســازی اماکن تجمعی شامل بیمارســتان ها، بازارها، 
سینماها و سایر اماکن چهارشنبه اول تیر ماه با حضورنماینده دادستان در دادسرای 
انقلاب تشکیل خواهد شد.به گزارش صبح امروز، امیرعزیزی در خصوص ساختمان 
های ناایمن اظهار کرد: حدود ۴8 ســاختمان ناایمن در شــهر مشهد وجود دارد که 
برای اولین بار و با تاکیدات شهردار جهت حفظ حقوق شهروندان، اسامی این اماکن 
اعلام شــد.وی افزود: 1۲ ســاختمان ناایمنی که معرفی شد، از دو منظر استحکام 

بنا که حوزه تخصصی ســازمان نظام مهندسی ساختمان است و حوزه آتش نشانی 
و خدمات ایمنی نا ایمن هســتند.مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری مشهد بیان کرد: این ساختمان ها در حوزه آتش نشانی فاقد سیستم های 
اعلام و اطفا حریق و حتی کپسول های آتش نشانی هستند.عزیزی با اشاره به این 
که در این فاز، اســامی 1۲ مکان با ریســک بسیار بالا را اعلام کردیم، خاطرنشان 
کرد: اگر خدایی ناکرده در این اماکن اتفاقی رخ دهد، قابلیت تبدیل شدن به فاجعه 

ای دیگر مانند ساختمان پلاسکو را دارند.

برگزاری اولین جلسه 
کارگروه دائمی رسیدگی 
به ساختمان های نا 
ایمن با حضور نماینده 
دادستان

شهردار مشهد در مراسم آغاز دومین مرحله طرح مواسات مطرح کرد:

عبور از وضعیت کنونی نیازمند همدلی همه 
دستگاه ها 

شهردار مشهد در مراسم آغاز دومین مرحله 
طرح مواســات با اشاره به تاثیرات و آسیب 
های ناشــی از کرونا گفت: بــرای عبور از 
وضعیت کنونی نیازمند همدلی همه دستگاه 

ها هستیم.
به گزارش صبح امــروز، محمدرضا کلائی 
در مراسم آغاز دومین مرحله از توزیع بسته 
های معیشــتی از سوی ستاد اجرایی فرمان 

امام خمینی)ره( که با حضور فرماندار و جمعی از مســئولان شــهری و استانی برگزار شد در 
خصوص اقدامات حمایتی مدیریت شــهری برای آسیب دیدگان از کرونا اظهار کرد: با شیوع 
ویروس کرونا در مشهد شهرداری مشهد نیز در کنار سایر دستگاه ها برای پیشگیری و مقابله 
با شیوع این ویروس وارد عمل شد.وی افزود: در کنار ضد عفونی معابر، اماکن و ناوگان حمل 
ونقل عمومی و همکاری با ســایر دستگاه ها به ویژه دانشگاه علوم پزشکی مشهد، با نمایان 
شــدن آثار اجتماعی شیوع ویروس کرونا برنامه حمایتی از آسیب دیدگان از کرونا مورد توجه 
قرار گرفت.شــهردار مشهد بیان کرد: در همین راســتا برای ارائه تخفیف در عوارض کسب 
و پیشــه، اجاره غرفه های متعلق به شــهرداری مشهد و مواردی از این دست مصوباتی را از 
شــورای شهر مشــهد گرفته و عملیاتی کرده ایم.کلائی با بیان این که برای حفظ سلامت 
همکاران فعال در حوزه پســماند، خطوط تفکیک زباله های خشــک تعطیل شد، خاطرنشان 
کرد: همچنین برای کارگران فصلی که به دلیل تعطیلی برخی فعالیت ها در ابتدای سال دچار 

مشکل شده بودند نیز راهکارهای حمایتی در نظر گرفته شده است.
وی اضافــه کرد: در کنار این اقدامات حمایتی با همکاری ســایر ارگان ها مانند کمیته امداد 
امام و ستاد اجرایی فرمان امام)ره(، سپاه امام رضا)ع( و سایر دستگاه ها در اجرای مرحله اول 
طرح مواسات مشارکت داشته و 65 هزار بسته معیشتی که از سوی مدیریت شهری تهیه شده 
بود را میان اقشــار آسیب پذیر توزیع کرده ایم.شهردار مشهد تصریح کرد: در حال حاضر نیز 
در چهارچوب و تصمیمات قرارگاه مواسات به فرماندهی نماینده ولی فقیه در استان و تقسیم 
کاری که اتفاق می افتد، اقدامات خود را ادامه می دهیم.کلائی گفت: در تحقق همدلی باید 
هرکاری که از دســتمان بر می آید جهت خدمات رســانی به مردم و گذر از وضعیت کنونی 
انجام دهیم، برهمین اساس من به عنوان مدیریت شهری امروز نمی توانم بگویم بحث ایجاد 
اشــتغال به ما مستقیم ارتباطی ندارد، قطعا همانقدر که توسعه شهر به شهرداری ارتباط دارد 

موضوع ایجاد اشتغال نیز به ما ارتباط دارد.
وی اضافه کرد: همه دســتگاه ها باید درکنار یکدیگر با هماهنگی و همدلی از این وضعیت 

عبور کنیم که خوشبختانه این همدلی در مشهد و استان وجود دارد.

فاصله گذاری اجتماعی و گندزادیی مستمر 
تاکسی های مشهد

مدیرعامل ســازمان مدیریــت و نظارت بر 
تاکســیرانی شهرداری مشــهد گفت: طی 
بازدیدهای به عمل آماده توسط کارشناسان 
بهداشــت محیط مرکز بهداشــت، فاصله 
گذاری اجتماعی و گندزدایی مستمر ناوگان 
تاکســیرانی جزو فعالیت های شاخص این 
ســازمان در مقابله با ویــروس کرونا بوده 

است.
به گزارش صبح امروز، احمد محبی با اعلام این خبر، اظهار کرد: از آغاز شیوع ویروس کرونا 
این سازمان با تشکیل ستاد مبارزه با کرونا، ارتباط تنگاتنگی را با کارشناسان بهداشت محیط 
مرکز بهداشــت جهت ارائه مشاوره و بررسی راهکارهای چگونگی مقابله با کرونا و همچنین 

بازدید مستمر از ناوگان تاکسیرانی جهت بهبود و ارتقا اصولی این فرایند صورت گرفت.
وی افزود: شــاخص های مختلفی همچون رعایت فاصله گذاری اجتماعی، گندزدایی روزانه 
سطوح قابل لمس در ناوگان، چیدمان صندلی مسافر، توزیع مواد ضدعفونی و ماسک، نصب 
رعایت علائم هشــدار دهنده، عدم تجمع رانندگان و استفاده از سطل زباله در پوشدار تعیین 
شــده است.مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری مشهد بیان کرد: در 
همین راســتا کلیه موارد فوق در دستور کار سازمان قرار گرفت و همکاری و رعایت گسترده 
تاکسیرانان عزیز باعث شده فاصله گذاری اجتماعی، گندزادیی مستمر ناوگان و توزیع ماسک 

و مواد ضدعفونی از شاخص های مناسب این سازمان در مقابله با کرونا باشد.
محبی خاطرنشــان کرد: همچنین بازدید های هفتگی کارشناســان بهداشت و نصب علائم 
هشــدار دهنده مبنی بر لزوم اســتفاده از ماسک و دیگر مواردی که به تقویت محیط بصری 
مقابله با کرونا کمک می کند نیز در کلیه نقاط ارتباطی سطح شهر و مبادی ورودی در حال 

انجام است

 عبور طرح های تفصیلی مشهد تا دیماه 
امسال از مسیر شورا و کمسیون ماده ۵

معاون شهرســازی و معماری شهرداری 
مشــهد  گفت: طرح های تفصیلی شــهر 
مشهد براساس زمانبندی تا دی ماه سال 
جاری مسیر شورا و کمیسیون ماده پنج را 

طی خواهد کرد.
به گزارش صبح امروز محمدرضا حســین 
نژاد در خصوص طرح تفصیلی شهر مشهد 
اظهار کــرد: این طرح در حال طی کردن 
مسیر زمان بندی خود است. طرح تفصیلی 
حوزه جنوب غربی مسیر تاییدیه خود را در 

شــورای اسلامی شــهر اخذ کرده و پس از تایید کمیته انطباق، به کمیسیون ماده پنج ابلاغ 
می شود.

حسین نژاد تصریح کرد: سپس طرح جنوب شرق به شورا ارسال می شود و پس از بررسی و 
تایید، به کمیسیون ماده پنج ارسال می شود.

او هــم چنین در خصوص طرح تفصیلی توس، اظهار کرد: در روزهای ابتدایی آغاز به کار در 
معاونت شهرســازی و معماری شهرداری مشهد، با برگزاری یک مسابقه میان مشاوران ذی 
صلاح درصدد یافتن بهترین مشــاور برای اجرای طرح تفصیلی بودیم که در نهایت، مشاور 

نقشان تعهد انجام این کار را با نازلترین قیمت برعهده گرفت.
وی افزود: اما پس از مطرح کردن این موضوع در کمیسیون ماده پنج، وزارت راه و شهرسازی 
ادعا کرد که خود به تنهایی این طرح را تهیه می کند و در نهایت به دســتور آقای مقدوری، 
معاون عمران وقت استانداری خراســان رضوی، قرار بر این شد که وزارت راه و شهرسازی 
طرح را تهیه کند.معاون شهرســازی و معماری شهرداری مشهد بیان کرد: متاسفانه طراحی 
این کار با وقفه ای یک ساله مواجه شد اما در نهایت وزارت راه و شهرسازی مشاوری را برای 

توس تعیین کرد که خوشبختانه بسیار خوب کار کردند.
حســین نژاد خاطرنشان کرد: پس از تعیین مشاور، این طرح راهبردی در کمیسیون ماده پنج 
مصوب و به شورای عالی شهرسازی ارجاع داده شد و این شورا به دلیل مشکلات موجود بعد 

از گذشت مدتی این طرح را تصویب کرد.
وی اضافه کرد: گفتنی است که قبل از تصویب این طرح به صورت موضوعی مسائل مختلفی 

در توس صورت گرفته که از جمله آن می توان به پیشخوان فردوسی اشاره کرد.

معاون شهردار مشهد خبر داد:

اجرای هزار میلیارد تومان پروژه عمرانی و ترافیکی در سال ۹۹
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد گفت: در سال جاری، با 
اختصاص بالغ بر یک هــزار میلیارد تومان، 
اجرای پروژه های عمرانی و حمل و نقلی در 

دستور کار قرار گرفته است.
به گزارش صبح امروز ، خلیل الله کاظمی با 
حضور در مرکز 13۷ شــهرداری با اشاره به 
اینکه در ســال جاری، به غیر از پروژه های 
احداث خطــوط قطار شــهری، بالغ بر یک 
هزار میلیارد تومــان اعتبار برای پروژه های 
عمــران و حمل و نقل در نظر گرفته شــده 
اســت، اضافه کرد: یک بخش از این پروژه 
ها جهت تســهیل تردد خودروهای شخصی 
و برون شــهری بوده و تقاطع ها، چپگردها، 
زیرگذرها، راستگردها و ... در مسیر کمربندی 
شهر را شامل می شــود تا رینگ دور شهر، 

ترافیک روانی را داشته باشد.
آغاز پروژه تقاطع مجیدیه تا دو ماه آینده

وی افزود: زیرگذر برونســی، اتصال کوشش 
به خلج، تقاطع غیر همســطح مصلی، بولوار 
۷5 متری رضــوی، تقاطع ابوطالب و تقاطع 
چهار ســطحی آزادگان در حال اجرا بوده و 
پروژه هــای دیگری ماننــد تقاطع مجیدیه 
به آیت الله رفســنجانی نیز تــا یکی دو ماه 
دیگر کلید خواهد خورد. پل پرتوی و چپگرد 
ناصری نیز تکمیل و زیــر بار ترافیک رفته 

است.
احداث 60 کیلومتر مسیر دوچرخه و 280 
هزار متر مربع پیاده روسازی و بهسازی 

پیاده روها
کاظمی عنوان کرد: برای داخل شهر، مبنا را 
بر احداث تقاطع غیر همســطح و روانسازی 
ترافیک نداریم زیرا با این کار، ترافیک را از 
یک نقطه، به نقطه دیگر منتقل خواهیم کرد 
بلکه هدفمان این اســت که سیستم حمل و 
نقل عمومی را توســعه داده و پیاده محوری 
را تقویــت نماییــم که این کار بــا افزایش 
مسیرهای دوچرخه دنبال می شود، در سیال 
گذشته 60 کیلومتر مســیر دوچرخه احداث 

نمودیم و امسال نیز به همین میزان احداث 
مسیر دوچرخه را در دستور کار داریم.

وی با اشــاره به پیاده روســازی و بهسازی 
پیاده روها به مســاحت ۲80 هزار متر مربع 
در ســال گذشــته، ادامه داد: امسال نیز به 
همین میــزان احداث پیاده رو و بهســازی 
پیاده روهای شــهر در دستور کار قرار دارد، 
همچنین مسیرهایی مانند کوچه شاهین فر، 
سرشــور، شمال و جنوب بازار رضا)ع( نیز در 
حال آماده سازی برای پیاده محوری هستند.
ایجاد مسیر برای ورود قطارهای خط دوی 

قطار شهری به خط سه در میدان توحید
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شهرداری مشهد با اشاره به اقدامات صورت 
گرفته در حوزه قطار شــهری، افزود: احداث 
خط دوی قطار شــهری نیز تقریبا به پایان 
رســیده و برای خط ســه قطار شهری نیز 
اولویتی گذاشــته ایم که از میدان شــهدا تا 
ترمینال مســافربری، هر چه سریعتر به بهره 
برداری برسد، برنامه ریزی برای این مهم در 
سال 1۴00 است تا این مسافت 5 و دو دهم 

کیلومتر از خط سه بهره برداری شود.
کاظمی گفت: در حال ایجاد مسیری هستیم 
تــا قطار های خط دو بتوانند از میدان توحید 
دور زده و وارد خط سه قطار شهری شوند. با 
تحقق این مهم، عملا حرم مطهر به سیستم 
حمل و نقل مترو ما وصل می شــود و همه 
شــهروندان از نقاط مختلف شــهر با تغییر 
خطوط قطار شــهری مــی توانند خود را در 

ایستگاه باب الجواد، به حرم مطهر برسانند.
ورود 130 دستگاه اتوبوس و مینی بوس 

به ناوگان اتوبوسرانی
وی با اشــاره به اینکه خط ۴ قطار شــهری 
نیز در حال احداث اســت، در بــاره ناوگان 
اتوبوســرانی هم گفت: تا ۴ ماه آینده، حدود 
130 دستگاه اتوبوس و مینی بوس به ناوگان 
اتوبوسرانی مشهد اضافه خواهد شد تا بتوانیم 
هم فاصله زمانی رسیدن اتوبوس به ایستگاه 
را کاهــش دهیم و هــم در نهایت کیفیت 

خدمات اتوبوسرانی افزایش یابد. 
تخریب 136 ایستگاه دوچرخه قدیمی 

طی دو ماه آینده
هم چنین معــاون عمران، حمــل و نقل و 
از تخریب 136  ترافیک شهرداری مشــهد 
ایســتگاه دوچرخه قدیمی طی دو ماه آینده 

خبر داد.

کاظمی اظهار کرد: یکی از مشکلات موجود 
در حوزه توســعه دوچرخه های اشــتراکی، 
وجود ایســتگاه های قبلی بودند که به دلیل 
وجود مشکل شهرداری با پیمانکار هیچگونه 
فعالیتی نداشــتند.وی افزود: طی چند سال 
گذشــته این ایستگاه ها تنها به مکانی برای 
تبلیغات شهری بدل شده و بخشی از فضای 

تبلیغاتی شهررا اشغال کرده بودند.
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد بیان کرد: در کنار این 
موضوع ایستگاه های قدیمی با توجه به این 
که فعال نبودند به آن ها از ســوی پیمانکار 
رسیدگی نشده و به همین دلیل سیما ومنظر 
شهری را نازیبا کرده اند و از مهم تر هدف از 
راه اندازی ایستگاه های دوچرخه که ترویج 

استفاده شهروندان از دوچرخه بود نیز محقق 
نشده است.

کاظمی با بیــان این که بر همین اســاس 
موضــوع خلع ید پیمانــکار پیگیری و انجام 
شــده اســت، تصریح کرد: باتوجــه به این 
موضــوع کار جمــع آوری 136 ایســتگاه 
دوچرخه قدیمی آغاز و تاکنون 13 ایســتگاه 
جمع آوری شده است و مابقی نیز طی یک تا 

دو ماه آینده جمع آوری خواهد شد.
معاون عمران حمل ونقل وترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: بعد از جمع آوری این ایستگاه 
ها سیستم جدید دوچرخه های اشتراکی که 
به صورت قفل بند هســتند و امکان استفاده 
از طریق گوشی تلفن همراه را خواهند داشت 

راه اندازی خواهند شد

خبر

شهردار منطقه 10مشــهدمقدس از احداث 60 رمپ ویژه تردد افراد دارای معلولیت 
در بوستان های منطقه 10 به منظور سهولت در ورود شهروندان دارای معلولیت به 

این مکان ها خبر داد.
به گــزارش صبح امروز، احمد حافظ با بیان این خبر، اظهــار کرد: با هدف ارتقای 
سطح رفاه حال شــهروندان دارای معلولیت و همچنین به منظور تسریع در تردد و 
اســتفاده این افراد از مکان های عمومی، بوســتان های سطح منطقه به رمپ ویژه 
مجهز شده است.وی ادامه داد:  این پروژه که در بوستان های نیلوفر آبی ، آبنوس، 

غنچه، میخک، سنبله، لاله، نغمه و... اجرا گردید.
شــهردار منطقه10 مشــهدمقدس اعتبار این پروژه را  ۹10 میلیون ریال اعلام کرد 

و افزود: این پروژه در ۲5 بوســتان ســطح منطقه با احداث 60 رمپ به منظور سهولت در دسترسی افراد دارای معلولیت برای 
ورود به بوستان ها اجرا شده است.هم چنین شهردار منطقه 10 مشهد از احداث10هزار مترمربع فضای سبز در انتهای بولوار 

امامیه به منظور افزایش سرانه فضای سبز منطقه خبر داد.
او اظهار کرد:  این پروژه با اعتباری بالغ بر 1۷ میلیارد ریال در لچکی های حدفاصل امامیه 6۲تا 68 احداث شد.

شــهردار منطقه 3 مشــهد از آغاز عملیات بازگشایی انتهای خیابان گلشاد در جهت 
تسهیل عبور و مرور و کاهش بار ترافیکی بلوار ۲۲ بهمن خبر داد.

بــه گزارش صبح امروز، حجت فرقانی با اعلام این خبر گفت : با توجه به مســائل 
ترافیکی بلوار ۲۲ بهمن و درخواســت های شهروندان ، شهرداری منطقه 3 اجرای 
عملیات بازگشایی انتهای خیابان گلشاد )حد فاصل گلشاد 33 تا امتداد جاده گاز( را 

در دستور کار خود قرار داد .
شــهردار منطقه 3 با اشاره به بازدید صورت گرفته صبح امروز توسط معاون اجرایی 
و رییس اداره فنی و عمران منطقه از محل پروژه اظهار داشت : طول تقریبی پروژه 
1۲50 متر و مساحت آن 15 هزار متر مربع بوده و در حال حاضر در مرحله عملیات 

خاکبرداری و تسطیح و تراکم بستر قرار دارد.
شــهردار منطقه 3 مشــهد در پایان تسهیل تردد و سهولت رفت و آمد اهالی ساکنین و شهروندان را از اهم اهداف این پروژه 
عنوان کرد و گفت : با اتمام این عملیات، مسیر مذکور از حالت بن بست خارج شده و از بار ترافیکی بلوار ۲۲ بهمن به شدت 

کاسته خواهد شد.

احداث 60 رمپ ویژه تردد افراد دارای معلولیت در بوستان های منطقه 10 آغاز پروژه آماده سازی و آسفالت )بازگشایی( انتهای خیابان گلشاد

بودجـه  و  برنامـه  کمیسـیون  رئیـس 
شـورای شـهر مشـهد گفـت: شـورا بـرای 
تحقـق برنامه هـای خـود اعتبـارات کافـی 
از  نیـز  خوبـی  نظـارت  و  داده  تخصیـص 
نظارتـی  تیم هـای  و  کمیسـیون ها  سـوی 
در حـال انجـام اسـت؛ دغدغه هـا را هـم 
رصـد می کنیـم تـا اگـر مصوبـات نیازمنـد 
بازنگـری بودنـد و یـا در تصمیمـات نیـاز 
بـه تجدیدنظـر احسـاس شـد، اقـدام لازم 

صـورت گیـرد.
بـه گـزارش صبح امـروز، بتـول گندمی در 

حاشـیه بازدیـد رئیـس و جمعـی از اعضای شـورای شـهر و مدیران شـهری از پروژه هـای عمرانی معاونت 
خدمـات شـهری و محیط زیسـت شـهرداری مشـهد با بیـان اینکه ایـن بازدیدها بـا هدف بررسـی میزان 
انطبـاق اقدامـات و عملکـرد مدیریـت شـهری بـا برنامـه عملیاتـی تدویـن شـده از سـوی شـورای شـهر 
انجـام می شـود تـا میـزان پیشـرفت و یا فاصلـه بـا برنامه های تبیین شـده مشـخص شـود، اظهارکرد: در 
حـوزه ایمنـی و آتش نشـانی، عملکـرد بـا شـاخص های برنامه تقریبا منطبق اسـت و سـرعت دسـتیابی به 

شـاخص ها نیـز براسـاس برنامـه زمان بندی اسـت.
وی افـزود: در بحـث تصفیه خانه هـای محلـی به دلیـل تغییرات نـرخ ارز و سـرمایه گذاری، اندکی با چالش 
مواجـه شـدیم؛ تصفیه خانـه چهل بـازه بـه زودی بـه بهره بـرداری می رسـد ولـی همچنـان در بخش هایی، 
سـرمایه گذار نیازمنـد حمایـت و تصمیـم شوراسـت ، ایـن پروژه تـا پایان مردادمـاه به بهره بـرداری خواهد 
رسـید.گندمی بـا تاکیـد بـر اینکـه در موضوعاتـی چـون گسـترش کمربنـد فضـای سـبز و آبیـاری ایـن 
فضاهـا، شـهرداری بـدون شـک نیازمنـد چنیـن تصفیه خانه هایی اسـت تا در آینـده برای تامیـن آب مورد 
نیـاز بـرای آبیـاری فضـای سـبز خود با مشـکل روبـرو نشـود، گفت: شـورا برای تحقـق برنامه هـای خود 
اعتبـارات کافـی تخصیـص داده و نظـارت خوبـی نیـز از سـوی کمیسـیون ها و تیم هـای نظارتـی در حال 
انجـام اسـت؛ دغدغه هـا را هـم رصد می کنیم تـا اگر مصوبـات نیازمند بازنگـری بودند و یـا در تصمیمات 

نیـاز به تجدیدنظر احسـاس شـد، اقـدام لازم صـورت گیرد.
وی در ادامـه بـا بیـان اینکـه شـورای پنجـم در حـوزه خدمات شـهری و ایمنـی و بحـران شـهر نیـز 
دسـتاوردهای خوبـی از خـود بـه جـای خواهـد گذاشـت، تصریـح کـرد: در بحـث دغدغه هـای زیسـت 
محیطـی، فضـای سـبز، تامیـن آب، تامیـن ایمنـی و مقابلـه بـا بحـران سـنگ  بنای خوبی نهاده شـده که 
ریل گـذاری مناسـبی بـرای آینـدگان اسـت.رئیس کمیسـیون برنامه و بودجه شـورای شـهر مشـهد افزود: 
در سـایر بخـش هـای خدمـات شـهری همچون جمـع آوری زبالـه و رفـت وروب و ... نیز با اصـرار و تاکید 
شـورای شـهر، فرآیندها و رویه ها در حال تغییر اساسـی هسـتند که بخشـی از آنها را در بحث جداسـازی 

و جمـع آوری زباله های خشـک سـطح شـهر شـاهدیم.
گندمـی گفـت: در حـوزه خدمـات شـهری، گام های ارزشـمندی در جهت تحقق شـهر هوشـمند برداشـته 
شـده و سـرعت مطلوبـی نیز مشـاهده می شـود که امیدواریـم در پایـان دوره گزارش خوبی به شـهروندان 

ارائـه دهیم.
وی از وصـول گـزارش اقدامـات انجام شـده براسـاس برنامه عملیاتی شـهرداری به شـورای شـهر خبرداد 
و اظهارکـرد: تیـم نظارتـی کمیسـیون بودجـه در حـال پایـش و ارزیابی این اقدامات اسـت و بـه زودی با 
تفریـغ بودجـه سـال ۹8، پـس از بررسـی در کمیسـیون های تخصصی، به صحـن علنی آورده می شـود تا 

میـزان تحقـق و فاصله بـا برنامه مشـخص گردد

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی از ابلاغ ثبت 
ملــی حوض انبار ایله واقع در شهرســتان 
تایباد خبرداد و گفت: ایــن اثر تاریخی به 
شــماره 1۴0  در فهرســت آثار ملی ایران 
واجد ارزش ثبت و به اســتاندار خراســان 

رضوی ابلاغ شده است.
به گزارش صبح امروز ابوالفضل مکرمی فر 
با اعــلام این خبر افــزود: ایلــه یکی از 
روســتاهایی اســت که دارای ذخایر آبی 
فراوانی بوده که علاوه بر طبیعت سرسبز و 

جاذبه های چشمگیر دارای دو اثر تاریخی است که کاربری آن ها مرتبط با همین موضوع است.
او ادامــه داد: حوض انبار ایله و حمام قدیمی ایله دو اثر تاریخی در مجاورت یکدیگر و در مســیر آب قرار 

داشته و به نظر می رسد با تاخیر زمانی نه چندان زیادی از یکدیگر ساخته شده اند.«
مکرمی فر تصریح کرد: براساس شواهد معماری و مصالح بکار رفته و مقایسه ی نمونه های مشابه می توان 

قدمت این بنا را مربوط به دوره قاجاریه نسبت داد. 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی با اشاره به سوابق پژوهشي اثر از 
جمله شناســایي، بررسي، گمانه زني، حفاری اظهار کرد: »حوض انبار ایله در کنار حمام قدیمی و همچنین 
خانه های قدیمی و صخره ای روســتا بافت زیبایی را رقم زده که در کنار جاذبه های گردشــگری و نقاط 
سرســبز و دیدنی آن، منظره ی شگفت انگیزی را پدید آورده است، به ویژه موقعیت قرارگیری این آثار که 

در ورودی روستا و ابتدای جاده گردشگری آن واقع شده است.«
مکرمی فر گفت: این بنا جزء ابنیه های عام المنفعه ی روستا محسوب می شود که در اختیار دهیاری است.

هم چنیــن محمود طغرایی مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی و حرائم اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراسان رضوی درباره مشــخصات این اثر تاریخی اظهار کرد: حوض انبار ایله با مساحتی 
در حــدود 5۲ متر مربع دارای طول۷.۴۲ متر و عرض۷ متر دارای پلان چهارگوش با پوشــش گنبدی که 
دارای خیز نســبتا زیادی است.او با بیان این که ورودی اصلی بنا از ضلع جنوبی آن باز می شود، ادامه داد: 
جبهه غربی بنا را جاده گردشــگری و سپس خانه های صخره ای روستا با فاصله اندکی در برگرفته جبهه 
شمالی و شرقی اراضی زراعی و باغات و در جبهه جنوبی جاده آسفالته دسترسی به روستا واقع شده است. 
طغرایی تصریح کرد: عمق اصلی این حوض مشــخص نیست، به دلیل اینکه طی سالیان اخیر کف حوض 

را پرکرده و کف کاذب کنونی را ایجاد کرده اند.
وی تصریح کرد: پوشــش اصلی این بنا گنبدی اســت که با کمک گوشه سازی سکنج بر پلان چهارگوش 
حوض اســتوار شده اســت، مصالح به کار رفته در نمای بیرونی بنا قلوه سنگ و جداره داخلی آن آجرهای 

چهارگوش ۲5*۲5 است.
طغرایی گفت: ارتفاع داخلی بنا از کف کنونی تا زیر گنبد 5.۷5 متر اســت. به طور کلی این حوض وســعت 

زیادی نداشته و به منظور ذخیره ی آب مصرفی اهالی احداث و اینک به صورت متروکه رها شده است. 
مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی و حرائم اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
دربــاره نــوع بهره برداری قبلی و فعلــی از اثر تصریح کرد: این بنا از همان ابتــدا به منظور ذخیره ی آب 
طراحی و احداث شده و به دلیل عدم تناسب کاربری آن با زندگی امروزی و با توجه به شبکه های آبرسانی 
روستایی، به صورت متروکه رها شده است که با توجه به آسیب های اندک آن پیشنهاد می شود با اختصاص 

دادن بنا به فعالیت های فرهنگی بتوان دوباره این اثر را احیاء و حیات دوباره ای به آن بخشید.
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 رئیس فراکسیون ورزش 
مجلس شد

نماینده مردم فیروزآباد، فراشــبند و میمند در مجلس شورای اسلامی، 
رئیس فراکسیون ورزش شد.به گزارش فارس، محمدمهدی فروردین 
نماینده مردم فیروزآباد،  فراشــبند و میمند در مجلس شورای اسلامی 
با رای اعضای این فراکســیون رئیس فراکســیون ورزش شد. او هم 
اکنون عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس است ضمن اینکه 

در سوابق او مربی گری تیم فوتبال قشقایی شیراز هم وجود دارد. 

همچنین سارا فلاحی و مسعود پزشــکیان به عنوان نواب رئیس اول 
و دوم انتخاب و هاجر چنارانی به عنوان دبیر اول و اســماعیل حسین 

زهی و میرجاوه به عنوان دبیر دوم فراکسیون ورزش انتخاب شدند.
در جریــان انتخابات هیات رییســه فراکســیون ورزش، علی رضایی 
نماینده کنگاور نیز به عنوان ســخنگوی فراکســیون ورزش مجلس 

انتخاب شد.

تشییع غریبانه پیکر مدال آور وزنه برداری المپیک
تشــییع پیکر پیشکسوت وزنه برداری ایران 
انجام شــد و علی میرزایی به خاک سپرده 

شد.
به گزارش ایســنا، علی میرزایی پیشکسوت 
وزنه برداری و دارنده مدال برنز المپیک، سه 
روز پیش در سن ۹1 سالگی دار فانی را وداع 
گفت. مراسم تشییع پیکر او امروز )سه شنبه( 
انجام گرفت و پیکر مرحوم میرزایی در امام 
زاده عبدالله در کنار مادرش به خاک سپرده 

شد. وصیت مرحوم میرزایی این بود که در کنار مادرش به خاک سپرده شود.
در این مراسم فقط خانواده او به همراه چند نفر از اهالی وزنه برداری از جمله مصطفی حکمت 
پور و منوچهر رضاخانی حضور داشــتند.از مســئولان فدراســیون وزنه برداری، کمیته ملی 
المپیک و وزارت ورزش کســی در این مراسم حضور نداشت.علی میرزایی دارنده مدال برنز 
المپیک 1۹5۲ هلسینکی، نقره  و برنز قهرمانی جهان و نقره بازی های آسیایی 1۹51 بود.

قایق های روئینگ چند سال در گمرک 
آفتاب نخورند

ســرمربی تیم ملی قایقرانی روئینگ گفت: مسئولان کمک کنند تا روند ترخیص قایق ها از 
گمرک ســریع تر انجام شود چون ممکن است در گمرک در جای مناسبی نگهداری نشوند و 
آسیب ببینند.افشین فرزام در گفت و گو با ایسنا درباره اینکه قایق های روئینگ خریداری شده 
پس از سه سال از چین به ایران رسید، بیان کرد: اتفاق خوبی است  و امیدوارم روند ترخیص 
قایق ها هم به ســرعت انجام شــود. چون  برای بازی های آسیایی ۲010 هم تعدادی قایق 
خریداری شــد اما چند سال در گمرک مانده بود و زمانی که به دست ما رسید کیفیت خودش 
را از دســت داده بود زیرا قایق ها در جای مناســبی نگهداری نشده بود. از این رو مهمترین 
مسئله این است مسئولان حمایت کنند قایق ها سریع تر ترخیص شوند چون ممکن است در  
جای مناســبی نگهداری نشوند و آسیب ببیند. جنس آن ها به گونه ای است که ممکن است 
بشــکنند و یا در آفتاب بمانند و دچار پوسیدگی شــوند. او ادامه داد: اگر قایق ها سریع تر به 
دســتمان برسند که خوب است چون قایق هایی که ملی پوشان با آنها تمرین می کنند برای 
تولید حداقل 10 سال پیش است و قایق های جدید در روند تمرینی ملی پوشان می تواند مثمر 
ثمر باشد. جدا از بحث المپیک، ما بازی های آسیایی هم پیش رو داریم و ملی پوشان قدیمی 
هم ابراز تمایل کرده اند که دوباره برگردند. از این رو تیم ما بزرگتر می شــود و قطعا کمبود 
قایق برای آنها را داشــتیم و امیدوارم این قایق ها بتوانند کمبود های ما جبران کند.فرزام در 
پاسخ به این پرسش که تمام قایق ها  قرار است در اختیار تیم ملی قرار بگیرد یا خیر، تصریح 
کرد: تصمیم گیری در مورد توزیع قایق ها بر عهده فدراســیون اســت اما این قایق ها حرفه 
ای هستند و به درد نفرات مبتدی  و استانها نمی خورند. اگر فدراسیون توزیع کند باید به تیم 
های ملی تزریق شــود حالا در صورت صلاح دید  میتوانند قایق های قدیمی  تیم ملی را در 
اختیار اســتانهای فعال  بگذارند.ســرمربی تیم ملی روئینگ در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
براینکه نازنین ملایی و بهمن نصیری که شــانس های اصلی کسب سهمیه المپیک هستند، 
در این مدت شــرایط تمرین روی آب در استانهایشان را داشتند یا خیر، تصریح کرد: واقعیت 
این اســت شرایط در استان هایشــان فراهم نبود. از اول تیر ماه که مجوز تمرینات  قایقرانی 
صادر شد منتظر بودیم شاید مجوز اردوها را بدهند که این اتفاق به هر دلیلی رخ نداد. نازنین 
ملایی و بهمن نصیری به این دلیل که تمرینات برایشــان یکنواخت شده بود،  اصرار داشتند 
در دریاچه تمرین کنند. این امکان برای نازنین ملایی فراهم شد و دو، سه روز است تمرینات 
در آب را انجام می دهد و  برای بهمن نصیری هم داریم تلاش می کنیم محل اسکان بیرون 
از مجموعه برایش فراهم کنیم. درواقع محل اسکان هر دو خارج از مجموعه است.او در مورد 
تامین  هزینه های تمرینی ملایی و نصیری گفت: یک اسپانسر  مکمل های آنها را تامین می 
کند. یک شرکت دیگر نیز هزینه های جاری بهمن نصیری را تقبل کرده و بحث اسکان او را 
هم دارد، کمک می کند تا حل شــود. ملایی از طرف IOC  بورسیه است هر چهار ماه یکبار 
بودجه ای به او پرداخت می شود و هزینه های جاری را با ان تامین می کند. به هر حال همه 
باید  دست به دست هم دهیم. با حمایت فدراسیون  سعی می کنیم ملی پوشان  را حفظ کنیم 
تا  شــرایط ایده ال خود را به دســت آورند. در حال حاضر حریفان ما کار می کنند و هر روز 
فعالیتشــان را رصد می کنیم. حتی کره جنوبی مسابقات داخلی خود را در رشته رئینگ برگزار 
کرد. ازبکستان، هنگ کنگ، چین تایپه نیز خیلی خوب کار می کنند و هر ماه محل اردو خود 
را تغییر می دهند تا بتوانند تنوع ایجاد کنند. ملی پوشــان ما در رقابت با آن ها هستند. فاصله 
زیادی با آنها ندارند و در مسابقات قهرمانی آسیا با فاصله کمی قهرمان شدند. قطعا ماه های 

سختی را پیش رو داریم  اما سعی می کنیم کیفیت کار را بالا ببریم.

قهرمانانی برای تمام فصول
در بین تمام نفراتی که در این ســال ها با پرســپولیس 
قهرمان شدند فقط ۷ در لیست ۴ فصل گذشته قرار داشته 

اند؛ قهرمانانی از درون دروازه تا خط حمله.
به گزارش ایســنا، تیم فوتبال پرســپولیس آخر این هفته 
می تواند بدون برگزاری بــازی برای چهارمین بار متوالی 
قهرمان لیگ برتر ایران شود. اگر فولاد و تراکتور این هفته 
برابر حریفانشان امتیاز از دست بدهند، بازیکنان پرسپولیس 
جشــن قهرمانی را در هتل محل اقامتشــان می گیرند و 
اگر ایــن اتفاق رخ ندهد می توانند بــا پیروزی برابر نفت 
مسجدســلیمان قهرمان شوند. هر چه هست قهرمانی این 
تیم در لیگ برتر فوتبال محتمل ترین اتفاقی است که می 
تواند رخ بدهد.در این چهار فصل پرســپولیس با سه مربی 
مختلف به مصاف رقبایش رفته اســت. سه قهرمانی که به 
نام برانکو نوشــته شده است و قهرمانی احتمالی این فصل 
هم با همکاری کالدرون و گل محمدی به دســت می آید. 
هرچند پرســپولیس در این چهار فصل ستاره های اصلی 
تیمــش را حفظ کرد اما بودند بازیکنانی که یا در میانه راه 
از تیم جدا شــدند یا به عنوان جانشین نفرات جدا شده به 
تیم اضافه شدند. بین همه بازیکنانی که در این سال ها در 
پرسپولیس حضور داشتند فقط هفت بازیکن هستند که در 

هر چهار فصل پرسپولیس را همراهی کرده اند.

علیرضا بیرانوند
دروازه بانی که از نفت تهران راهی پرســپولیس شــد در 
این چهار فصل پای ثابت ترکیب هر ســه مربی بود. هر 
چند در بعضی مواقع حاشــیه هایی برای او به وجود می 
آمد اما یکی از علل موفقیت های پرسپولیس در این سال 
ها حضور بیرانوند درون دروازه این تیم بود. البته بیرانوند 
در نیمه فصل جاری بــا تیم آنتورپ بلژیک قرارداد امضا 
کرد و قرار بود بعد از اتمام لیگ ایران به این کشــور برود 
ولی کرونا و تعطیلی مسابقات باعث شدند که این جدایی 
پیش از پایان مســابقات رقم بخورد. بــا این حال او جز 
بازیکنانی محســوب می شــود که با پرسپولیس ۴ فصل 

متوالی قهرمان شده اند.

بوژیدار رادوشوویچ
هرچند با حضور بیرانوند در این سال ها فرصت کمی برای 
خودنمایی داشــت اما هر بار که درون دروازه پرسپولیس 
قرار می گرفت خیــال هواداران و کادر فنی را راحت می 

کرد و برخی از کارشناسان در مواقعی اعتقاد داشتند که او 
باید دروازه بان اول تیم باشــد. رادوشوویچ پیش از کسب 
محبوبیــت با واکنش هایــش درون دروازه، خودش را با 
عکــس العملهایش روی نیمکت در دل هواداران جا کرد. 
به طوری که هواداران پرســپولیس از او به عنوان یکی از 
متعصب ترین بازیکنان تیم در این سال ها یاد می کنند.

سید جلال حسینی
خیلی ها می گویند اگر برانکو در فصل اول حضورش در 
پرسپولیس حسینی را جذب کرده بود آن ها می توانستند 
این فصل پنجمین قهرمانی شــان را جشــن بگیرند. با 
این حال او در نفــت ماند تا همراه بیرانوند و وحیدامیری 
بعد از شکســت دادن پرسپولیس و دور کردن این تیم از 
قهرمانی، به پرســپولیس بیایند. اگر از حسینی به عنوان 
مهم ترین بازیکن این ســال های پرسپولیس نام ببریم 
بی راه نگفته ایم. او با تجربه اش و همراهی دیگر مدافعان 
و بیرانونــد در هــر فصل آمار فوق العــاده خوبی در خط 

دفاعی از خودشان به جا گذاشته اند. 

محمد انصاری
بازیکن پیشین امیدهای استقلال، بعد از مصدوم شدن دو 

مدافع چپ پرسپولیس یعنی بابک حاتمی و وحید حیدریه 
فرصــت حضور در ترکیب این تیــم را پیدا کرد. انصاری 
به خوبــی قدر این فرصت را دانســت و آنقدر خوب کار 
کرد که در این سال ها کسی در پرسپولیس رقیبش نشد 
و در تیــم ملی هم حضور پیدا کرد. یکی از کم حاشــیه 
ترین بازیکنان پرسپولیس نقش پر رنگی در استحکام خط 
دفاعی و قهرمانی های این ســال ها داشته است. او می 
تواند در این فصل چهارمین قهرمانی اش را با پرسپولیس 
جشــن بگیرد اما دو بار پاره شدن رباط صلیبی اش کمی 

این قهرمانی را برای پرسپولیسی ها و خودش تلخ کرد.

محسن ربیع خواه
در ترکیب پرستاره برانکو، ربیع خواه نقش کسی را داشت 
که در مواقع شکست همه تقصیرها گردن او می افتاد. او 
یک بازیکن تکنیکی نبود و نیست ولی با دوندگی هایش 
همیشه ســعی کرده به همبازیانش کمک کند. زمانی که 
برانکو چندین بار از او در پســت دفاع چپ اســتفاده کرد 
اشــتاباهاتش باعث انتقادات هواداران شد اما بعد از اینکه 
در پست اصلی اش یعنی هافبک دفاعی بازی کرد شرایط 
برایش بهتر شد و در زمان های مصدومیت کامیابی نیا یا 
نبودن نوراللهی وظیفه آن ها را به خوبی انجام می داد. 

کمال کامیابی نیا
کامیابی نیا برای پرســپولیس جزو بازیکنانی بود که اگر 
مصدوم یا محروم می شــد نبودنش به چشــم می آمد. 
نمونه این اتفاق در بازی برابر اســتقلال رقم خورد که به 
جای کامیابی نیا که محروم بود حســین ماهینی در پست 
هافبک دفاعی بازی کرد و نتوانست جای او را پر کند. در 
آن بازی استقلال با هدایت منصوریان، 3 بر ۲ پیروز شد. 
هافبک جنگنده پرسپولیس پای ثابت بیشتر نبردهای تن 
به تن در زمین است و اتفاقا گل های بسیار حساسی هم 
در این ســال ها برای پرسپولیس به ثمر رساند. گل های 

سه امتیازی و دقیقه آخری.

علی علیپور
از علیپــور به عنوان یکی از دلایل درخشــش طارمی در 
پرســپولیس یاد می شــود. مهاجم جوانی کــه با گلزنی 
در داربــی تهران چهره شــد از زمان حضــور برانکو در 
پرســپولیس زوج خطرناکی را با طارمی تشــکیل داد. با 
رفتن طارمی از پرسپولیس او به عنوان نفر اول خط حمله 
بــه زمین می رفــت و با گلزنی هایش در این ســال ها 
 تبدیــل به بهترین گلزن پرســپولیس در تاریخ لیگ برتر

 شد.

خبر

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹660306003006135 
تاریــخ 13۹6/6/1۴ هیات اول موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه 
پنــج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم کبــری ابراهیمی طراز خاکی فرزند 
ابراهیم به شــماره شناســنامه 135صادره از) بخش: فریمان، روستا: چهاربید( پرونده 
کلاســه13۹511۴۴06003000۴68 در ششدانگ اعیان یک  باب خانه به مساحت 
151/۴1 متر مربع قســمتی از پلاک  ۴۹ اصلــی واقع در بخش نه  حوزه ثبت ملک 

مشهد منطقه پنج واقع در آوینی 35 ، پلاک 188 اعیان متعلق به خود متقاضی ) مالک 
رسمی خانم کبری ابراهیمی طراز خاکی ( و عرصه اجاره شده از مالک رسمی موقوفه 
میرزا محمد محسن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادر خواهد شــد. م.الف۲۷3 تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/1۷. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 13۹۹/5/1
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

آغاز لیگ برتر فوتسال از 7 شهریور و 
در دو گروه 7تیمی

سرمربی تیم ملی فوتسال از زمان آغاز شروع لیگ برتر خبر داد.
 سید محمد ناظم الشریعه در گفت و گو با فارس در مورد جلسه هم 
اندیشی سازمان لیگ و کمیته فوتسال که با حضور اعضای کادر فنی 
برگزار شد، اظهار داشت: این جلسه  با حضور آرش جابری سرپرست 
و دبیر سازمان لیگ، اعضای هیات رئیسه، علی صانعی سرمربی زیر 
۲0 ســال و داود پرهیزگار سرپرست کمیته فوتسال در محل سازمان 
لیگ برگزار شــد که خوشــبختانه به تعامل خوبی رسیدیم.سرمربی 
تیم ملی فوتســال تصریح کرد: طبق تصمیمات این جلســه، امسال 
لیگ برتر در دو گروه هفت تیمی و از ۷ شــهریور آغاز می شود. بعد 
از دوره اول لیگ قرار اســت که تیم ملی در تورنمنت فیفادی کیش 
شرکت کند. بعد از فیفا دی، قرار است که ادامه لیگ را داشته باشیم 
و بعــد از مرحله دوم لیگ هم طبق هماهنگی قرار شــده که اردوی 
اصلــی را جهت حضور در رقابت های جام ملت ها برگزار و آماده این 

رقابت ها می شویم.
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6 دهک جامعه زیر خط فقر قرار گرفته اند
خوانســاری، رییس اتاق بازرگانی تهران:با فقری که هر روز بیشتر 
می شود و اکنون 6 دهک جامعه زیر خط فقر قرار گرفته اند، نیاز به 
ســرمایه گذاری خارجی داریم، ما در بخش بهره برداری از معادن، 
نفت و گاز و فولاد، امکان جــذب داریم.طبق اعلام بانک جهانی 
رشــد اقتصادی در سال جاری منفی 5.3 است و در پایان سال ۹۹ 
به منفی 1۷ درصد می رسد بنابراین اقتصاد کشور کوچکتر می شود.

اکنون شــاخص بورس 36۹، سکه ۷ برابر، دلار 5.۲ برابر، مسکن 
3.3 برابر افزایش قیمت داشته اند و با توجه به حباب موجود در بازار 
هر لحظه امــکان جابجایی این ارقام وجود دارد، بنابراین ضرورت 
دارد که به حجم نقدینگی و کســری بودجه توجه شود در غیر این 
صورت با ابر تورم مواجه می شــویم.وقتی 15 ســال پیش قرارداد 
کرســنت منعقد شد علیه آن هیاهو شد و اکنون 15 سال است که 
گاز می سوزد بدون اینکه یک ســنت دریافت کنیم.قبول کنیم در 
آوردن ارز به کشور دچار مشکل هستیم. زمانی که دولت نمی تواند 

پول نفت را برگرداند آیا صادرکننده این امکان را دارد؟/ایلنا
 

مردم دنبال فرد کم حرف و پرکارند
احمد حکیمی پور، فعال سیاسی اصلاح طلب:جامعه کش و قوس ها 
و درگیری هایــی که بین قوا و مســئولین هســت را پس می زند.

مجلس یازدهم یکدســت اســت و نمایندگان نمی توانند به بهانه 
اختلاف نظر بگویند به هدف مان نرســیدیم . مجلس هیچ بهانه ای 
برای کم کاری و فرصت ســوزی ندارد.مردم شاهد عملکرد مجلس 
هستند. مردم از شــعار دادن و فقط حرف زدن خسته شده اند. آنها 
کسی را می خواهند که کم حرف و پرکار باشد.توصیه من این است 
که مجلس از حجم حواشــی بکاهد و بگوید برای چهار ســال چه 
برنامه عملی دارد که به حل مشــکلات کشور کمک کند. مردم و 

جامعه از دعوای سیاسی خسته هستند./برنا
 

نقش جامعه روحانیت مبارز در اردوگاه اصولگرایان کمرنگ 
شده است

محمدتقــی رهبر، عضو جامعه روحانیت مبارز: در ســال های اخیر 
نقش جامعه روحانیت مبارز کمرنگ شــده است و مثل گذشته در 
مســائل نقش آفرینی ندارد. در واقع خود اعضای جامعه باید برای 
اثرآفرینی تلاش کنند؛ یعنی چنین نیســت کــه دیگران بیایند و 
جامعه روحانیت را به تشکلی تاثیرگذار تبدیل کنند.همین کمرنگ 
شدن باعث شد در انتخابات اسفندماه گذشته در مناسبات انتخاباتی 
اصولگرایان فقط نقشی مشــاوره ای داشته باشیم و دیگر به مانند 
انتخابات های پیش نتوانیم نقشی موثر ایفا کنیم.روحانیت در نظام 
اســلامی جایگاهی فاخر و تاثیرگــذار دارد. به همین دلیل باید به 
طور جدی به فکر بازسازی جامعه روحانیت باشیم و منتظر نمانیم 

دیگران برای ما کاری انجام دهند./اعتمادآنلاین
 

تعداد نماینده های کرونایی مجلس به عدد 16 رسید
فاطمه رحمانی، نماینده مردم مشهد و کلات هم به ویروس کرونا 
مبتلا شد.نماینده مردم مشهد و کلات شانزدهمین نماینده مجلس 
یازدهم است که به کرونا مبتلا شده است و پیش از این نیز فاطمه 
رهبر منتخب تهران و عیسی جعفری نماینده کبودرآهنگ به دلیل 
مبتلا شدن به این ویروس جان خود را از دست داده بودند./تسنیم

پیشنهاد محمود صادقی برای انتخابات 1۴00
محمود صادقی در گفت و گو با ایســنا بــا بیان اینکه کرونا پدیده 
ای خیلی ویژه و بی ســابقه اســت که همه دنیا را تحت تاثیر قرار 
داده اســت، اظهار کرد: این پدیــده در کنار تهدید هایش، فرصت 
هایی هم فراهم کرده اســت از جمله اینکه بسیاری از مشاغل از 
فضای مجازی استفاده می کنند.دانشگاه ها نیز در فضای مجازی 
فعالیت می کنند و دانشــجویان از منزل خود در امتحانات شرکت 
می کنند هرچند فرصت حضور در کلاس ها را از دست می دهند.
تشــکل های سیاسی هم از فضای مجازی برای برگزاری جلسات 
خــود می توانند بهره گرفته و جلســات خود را منظم برگزار کنند.
وی درباره تهدیدهای کرونا در حوزه اقتصادی تصریح کرد: بخاطر 
تحریم ها، مشــکلات اقتصادی زیادی ایجاد شده است که کرونا 
بر این مشکلات افزوده و برخی کسب و کارها تعطیل شده است. 
این وضعیت آثــار روحی و روانی منفی، اضطراب،اســترس عدم 
اطمینان به آینده برای مردم ایجاد کرده اســت.این فعال سیاسی 
با بیان اینکه کرونا موجــب محدودیت برای حضور در اجتماعات 
رســمی و غیر رسمی شده است، خاطرنشــان کرد: اگرچه ممکن 
اســت تصور شــود که حضور کمتر مردم در عرصه های سیاسی 
یک فرصت اســت اما این مسأله در طولانی مدت آسیب زا خواهد 
بود و به واگرایی منجر شود.وی ادامه داد: بخش زیادی از فعالیت 
سیاسی،مستلزم ارتباط و تعامل است، اما وقتی تعاملات قطع شود، 
افراد دچار انزوا و واگرایی می شوند. در حال حاضر به خاطر شرایط 
موجود فعالیت همه طیف های سیاســی دچار اختلال شده است.
صادقی در پایان گفت: اگر وضعیت همینگونه ادامه یابد، انتخابات 
1۴00تحت تاثیر قرار می گیرد و مشــارکت کاهش می یابد، مگر 
اینکه انتخابات الکترونیک برگزار شــود .اگر شدت بیماری کاهش 

نیابد،حتما باید فکری برای انتخابات کرد.

انتقاد صریح فاضل میبدی از امام جمعه شیراز

»محمدتقی فاضل میبدی«، عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه 
علمیه قم، درباره اظهارات امام جمعه شیراز مبنی بر اینکه »اساس 
ارتباط ایران و چین منطبق با دســتورات قرآن است« گفت: روش 
امام جمعه شیراز بسیار غلط و بر خلاف قرآن است. هیچ وقت قرآن 
مجید در این مسائل وارد نمی شــود. اگر بخواهیم هرگونه مسئله 
سیاسی را به قرآن و دین وصل کنیم ممکن است که طرف مقابل 

ما هم چنین کاری بکند. مثلا فردی درباره رابطه ایران و روســیه 
به قرآن استناد کند.

ایــن مدرس حوزه با بیان اینکه مســائل سیاســی باید عقلایی و 
کارشناســی شده باشــد، اظهار کرد: به تعبیر قانون اساسی ما این 
مسائل را یا باید قانون حل کند یا رفراندوم. اگر بخواهیم هر اتفاقی 
را به دین ربط دهیم روش نادرستی است. در صدر اسلام هم وقتی 
ابن عباس می خواســت با خوارج صحبت کنــد حضرت علی )ع( 
فرمودند هیچ وقت از طریق قرآن با خوارج صحبت نکن چراکه آنها 
هم از طریق قرآن صحبت خواهند کرد بالاخره معاویه و خوارج هم 
برای خودشــان آیه قرآن دارند. این افراد تاریخ نمی خوانند و برای 
اینکه عده ای را خوشــحال کنند به قرآن اســتناد می کنند.میبدی 
افزود: هیچ وقت آیه ســوره  ممتحنه در بیان این حرف نیســت که 
بخواهد، ارتباط مــا با چین را توجیه کند. هر جا که بتوانیم به نفع 
کشور و ملت رابطه سیاســی برقرار کنیم، قاعده عقلایی اش این 
اســت که رابطه برقرار کنیم. قاعده عقلایی را اسلام و قرآن تائید 
می کند. اما چه کسی باید تشخیص دهد که برقرار ارتباط به نفع ما 
هست یا نیست؟ این مسئله از قرآن استخراج نمی شود؛ این مسئله 

نیاز به بررسی کارشناسان و عقلا دارد.
عضو مجمع محققین و مدرســین حوزه علمیه قم درباره استفاده 
ابزاری از قرآن عنوان کرد: اســتفاده ای که با عقل و تفســیر جور 
دربیاید مســئله ای نیست. به هر حال هر کســی از قرآن استفاده 
می برد اما باید با عقل، جور در بیاید. استفاده ابزاری از قرآن اشتباه 
اســت. طرح این مســائل مردم را از دین بیزار می کند و به کشور 

زیان می رساند.
 واکنش رئیس انجمن روزنامه نگاران به جنجال بقایی

رئیــس انجمن صنفی روزنامه نگاران گفــت: اقدامی که بقایی در 
روزنامه شــرق انجام داد نه تنها تعرض به رسانه بود بلکه مهمتر 
از آن، تعرض به قانون و دســتگاه قضایــی و پلیس، بود.»عباس 
عبــدی«، رئیس انجمن صنفی روزنامه نگاران اســتان تهران، در 
پاسخ به این سوال که آیا اقدام بقایی در توهین و تخریبِ روزنامه 
شــرق، مصداق تعرض به حریم یک رسانه محسوب نمی شود؟ به 
برنا گفــت: اقدامی که بقایی در روزنامه شــرق انجام داد نه تنها 
تعرض به رسانه بود بلکه مهمتر از آن، تعرض به قانون و دستگاه 
قضایی و پلیس بود. وظایف این دو نهاد، این است که از این گونه 
اقدامات جلوگیری کنند. به بیانی دیگر دستگاه قضایی و پلیس به 
نوعی حافظِ امنیت و حقوق مردم هستند مبنی بر اینکه اگر کسی 
بــه حقوق و حریمِ امنیت افراد تجاوز کرد، باید به آنها مراجعه کند 
در غیر این صورت، اگر بخواهد مســتقل پاسخ دهد قانونِ جنگل 

حاکم می شود.

او با بیــان اینکه تفاوتِ نظام های داخلــی و نظام های بین  المللی 
نیز در همین اســت، افزود: در نظام های بین المللی، حکومت ها با 
یکدیگر برخــورد می کنند و کمتر به یک مرجع حقوقی بین المللی 
متوسل  می شــوند گرچه در نظام بین الملل هم تلاش می شود که 
این مراجع بین المللی تا اندازه ای، بتواند از اعتباری برخوردار شــود 
اما در حال حاضر این شــرایط حاکم اســت. ولــی در نظام داخل 
کشورها، مراجع معتبر برای رسیدگی به شکایات وجود دارد. رئیس 
انجمن صنفی روزنامه نگاران ادامــه داد: در نظام های داخلی، این 
دستگاه قضایی و پلیس هستند که باید با محکوم و برخورد کردن 
با عاملان چنین رفتارهایی از حیثیت و اعتبار خود دفاع کنند. حال 
این خبر و تیتر چه بوده اســت مسیر و روند خاص خود را دارد که 

باید مورد پیگیری قرار گیرد.
او در پاســخ به این ســوال که آیا هیــچ راه قانونی دیگری وجود 
نداشــت که بقایی انجام دهد؟ تاکید کرد: بــه نظرم وی به هیچ 
عنوان به دنبال احترام به شــیوه های قانونی نیست، همانند زمانی 
که در دولت احمدی نژاد حضور داشــت. این افراد اساسا به دنبال 
ترویجِ شــیوه های شــخصیِ حل اختلاف هســتند که نتیجه آن 
خشــونت اســت. فرض کنیم روزنامه صددرصد هــم خطا کرده 
باشــد باید از آن شــکایت کرد نه اینکه با رفتارهای غیر قانونی با 
آن برخــورد کرد. بنابراین چنین افرادی به دنبال این هســتند که 

شیوه های غیرقانونی را رواج دهند.

 واکنش وکیل معروف به ادعای رائفی پور درباره حجاریان
یک وکیل دادگستری نســبت به ادعای علی اکبر رائفی پور نسبت 
به سعید حجاریان واکنش نشان داد.سیدمحمود علیزاده طباطبایی، 
وکیل دادگســتری با اشــاره به یهودی خواندن سعید حجاریان از 
ســوی یکی از فعالین سیاســی اصولگرا گفت: نسبت دروغ دادن 
نشر اکاذیب اســت و تا ۲ سال حبس دارد.وی با بیان اینکه آقای 
رائفی پور باید به روانپزشک مراجعه کند ایشان مشکل روانی دارد 
ادامه داد: قطعا چنین چیزی نیست. آقای حجاریان اصالتا کاشانی 
هســتند و ما در کاشان یهودی نداریم. آقای حجاریان هیچ نسبتی 
با یهودیان ندارد.گفتی است علی اکبر رائفی پور، تئوریسین اصولگرا 
در توئیتــر خود ادعایی را درباره ســعید حجاریان؛ فعال سیاســی 

اصلاح طلب مطرح کرد.
 

پیشنهاد زیباکلام به اصلاح طلبان
صادق زیباکلام گفت: اصولگرایان تندرو با کارهایی که در این سه 
ســال کردند عملًا به ۲۴ میلیون نفری که در ۲۹ اردیبهشت ۹6 
رأی دادند این پیام را رســاندند که حضورتان در پای صندوق رأی 

بی فایده اســت.انتخابات 1۴00 در حالی کمتر از یک ســال دیگر 
برگزار می شود که این سوال از همین حالا در حال تکرار است که 
»تکلیف جریان اصلاحات با انتخابات 1۴00 چیست؟« این سوال 
از همان ســاعات اول برگزاری انتخابات دوم اســفند مطرح شد؛ 
یعنی با مشخص شدن اینکه اصلاح طلبان برخلاف انتخابات ۹۲ تا 
۹6 هیچ سهمی از رأی های ریخته شده ندارند، شائبه حاشیه نشینی 
جبهه اصلاحات به نوعی به حقیقت پیوست. حالا در شرایطی که 
یک   سال به سیزدهمین دوره انتخابات در خرداد 1۴00 مانده است، 
اصلاح طلبــان باید موانع و البتــه نارضایتی ها را به نوعی مدیریت 
کنند تــا بتوانند بخت خــود را برای دولتــداری در بوته آزمایش 

انتخابات 1۴00 بگذارند.
صــادق زیبــاکلام، تحلیلگــر مســائل سیاســی، در گفت وگو با 
اعتمادآنلایــن در این باره اظهار داشــت: اصلاح طلبان اصلًا و ابداً 
نمی توانند بــه فکر انتخابات 1۴00 باشــند زیرا مــردم دیگر به 
اصلاح طلبــان رأی نمی دهند و به همین دلیل آنها هیچ شانســی 
نخواهند داشت. در واقع مردم در دوم اسفند ۹8 نشان دادند به هیچ 
وجه با رویکرد فعلی جریان اصلاحات موافق نیســتند.او در ادامه 
سخنانش گفت: به نظر من جبهه اصلاحات باید برای خروج از این 
شرایط چاره اندیشی کند؛ یعنی اصلاح طلبان باید این را بپذیرند که 
چاره ای جز انتقاد از خود ندارند تا از این طریق دریابند چرا مردم از 
آنها روی برگرداندند و اصلاح طلبان چرا دیگر چهره های محبوبی 
نیستند. در واقع برای این طیف یک راه مانده و آن چیزی جز این 
نیســت که به ســمت مردم برگردند.زیباکلام توضیح داد: تنها راه 
بازگشــت به جامعه و جلب مجدد رأی و توجه مردم این است که 
اصلاح طلبان پرچم آزادی خواهــی را بلند کنند. چون این مهم در 
ایران به زمین افتاده و دشمن ســتیزی جایش را گرفته است. البته 
شاید عده ای چنین بگویند که موانعی پیش روی اصلاح طلبان قرار 
دارد که اجازه دموکراسی طلبی را از آنها سلب می کند. با این حال، 
باید اذعان داشــت  چاره ای غیر از این ندارند و به همین دلیل باید 

این مهم را به طور جدی دنبال کنند.

 گاف محاسباتیِ نماینده تهران خبرساز شد
اشــتباه محاســباتی نماینده مردم تهــران در مجلس خبرســاز 
شــد.مجتبی رضاخواه در اقدامی عجیب در محاســبه درصد دچار 
اشــتباه شد و در اظهاراتی که در حســاب کاربری این نماینده در 
توئیتر منتشر شده بود وی ۲درصدِ ۲۹00میلیارد تومان را به اشتباه 

6میلیارد دلار محاسبه کرد!
 منبع : تابناک
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